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KOMMUNESTYRET 

MØTEPROTOKOLL 
 
 
Møtedato: 19.12.2019 
Møtestad: Fjell rådhus - Kultursalen 
Møtetid: kl 09:00 - 19:00 
 
kl. 09.30  - Orientering om Sotra Sambandet ved prosjektleiar 
kl. 13.00 - 14.00  - Julelunsj i kantina 
 
Orienteringar: 
Ordførar Tom Georg Indrevik – Møtereglar 
Prosjektleiar Arve Rinde frå Statens vegvesen – Status OPS prosjekt Sotrasambandet 
 
 
 
 
Medlemer som møtte Parti/Organisasjon 
Espen Cornell Jacobsen Arbeiderpartiet (Ap) 
Espen Stølsnes Harkestad Arbeiderpartiet (Ap) 
Geir Knarvik Fjeldstad Arbeiderpartiet (Ap) 
Marianne Sandahl Bjorøy Arbeiderpartiet (Ap) 
Mons Tore Nakken Arbeiderpartiet (Ap) 
Ruben Håvik Arbeiderpartiet (Ap) 
Einar Hadler Jakobsen Folkeaksjonen Nei til mer Bompenger (FNB) 
Leif Bjarne Fjellro Folkeaksjonen Nei til mer Bompenger (FNB) 
Odd Erik Lind Folkeaksjonen Nei til mer Bompenger (FNB) 
Per Reidar H. Wergeland Asheim Folkeaksjonen Nei til mer Bompenger (FNB) 
Anita Garlid Johannessen Fremskrittspartiet (FrP) 
Svein Berger Bjørge Fremskrittspartiet (FrP) 
Torgeir Benjamin Nyborg Fremskrittspartiet (FrP) 
Andreas Tjong Kallekleiv Høgre (H) 
Anne-Sissel Fjæreide Høgre (H) 
Ernst Morten Einarsen Høgre (H) 
Inge Kausland Høgre (H) 
Michael Sangolt Høgre (H) 
Nils Kåre Skoge Høgre (H) 
Silvia Haugland Høgre (H) 
Synne Nordøy Høgre (H) 
Tom Georg Indrevik Høgre (H) 
Atle Dåvøy Kristelig folkeparti (KrF) 
Helge Nilsen Kristelig folkeparti (KrF) 
Torill Selsvold Nyborg Kristelig folkeparti (KrF) 
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Vidar Klepsvik Kristelig folkeparti (KrF) 
Bjørn Tore Hatletun Miljøpartiet Dei Grøne (MDG) 
Maria Thomassen Miljøpartiet Dei Grøne (MDG) 
Nils Bjarte Sæle Raudt 
Hege Misje Sotralista (SL) 
Jan Utkilen Sotralista (SL) 
Nina Glesnes Sotralista (SL) 
Anita Andrine Skjold Hellesø Senterpartiet (Sp) 
Hogne Hole Senterpartiet (Sp) 
Symphorien Pombe Sosialistisk Venstreparti (SV) 
Børge Haugetun  Venstre (V) 
 
Medlemer med forfall Parti/ 

Organisasjon 
Varamedlemer som møtte Parti/ 

Organisasjon 
Linn Raaheim-Nordfonn Ap Sverre Sangolt Ap 
Åse Gunn Husebø Ap Egil Haaland Ap 
Svein Otto Jacobsen FrP Anders Algerøy Hjartøy FrP 
Robert Kaupang Sæle H Jon Inge Matre H 
Kjell Rune Garlid SL Svein Petter Bergh SL 
Nils Bjarne Tofterå SL Elna Nybakk SL 
Solveig Dale Rong Sp Vivian Steinsland Sp 
Sølvi Kobbeltvedt Sp May Britt Hevrøy Sp 
Eva Aarskog SV Mette Jacobsen SV 
 
 
 
Møteleiar Tom Georg Indrevik 
Møtesekretær Grethe Bergsvik 
Frå administrasjonen møtte  
 
 
 
Dokumentet er elektronisk godkjent og krev difor ingen signatur.  
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SAKLISTE: 
 
Sak nr. Sakstittel  
034/19 Godkjenning av innkalling, saksliste og møteprotokoll  
035/19 Referatsaker og orienteringer  
036/19 Tildeling av mellombels einerett for innsamling av 

hushaldsavfall til BIR Transport AS 
 

037/19 Tildeling av einerett for drift av vatn og avlaupstenester til 
Fjellvar (seinare Øyvar) AS  

 

038/19 Framlegg til forskrifter for vatn og avløp  
039/19 Godkjenning av bygging av Spildepollen barnehage   
040/19 Prioritering av spelemiddelordning for Øygarden kommune 

2020 
 

041/19 Eigedomsskattetakstvedtekter for Øygarden kommune  
042/19 Val av barn og unge sin representant i kommunal plan og 

utbygging 2019-2023 
 

043/19 Val av representantar til sakkunnig eigedomsskattenemnd 
for perioden 2019-2023 

 

044/19 Val av representantar til sakkunnig klagenemnd for 
eigedomsskatt for perioden 2019-2023 

 

045/19 Val av årsmøterepresentantar og kandidatar til styreverv i 
Bergen og omland friluftsråd for perioden 2019-2023 

 

046/19 Samansetjing av administrasjonsutvalet for perioden 2019-
2023 

 

047/19 Delegasjon av vigselsmynde ved kommunale vigslar 2019-
2023 

 

048/19 Interkommunalt samarbeid mot akutt forureining IUA 
Bergen region- vidareføring av samarbeid 

 

049/19 Krisefullmakt  
050/19 Interimstyre for Øygarden bustadutvikling - Status for 

arbeidet 
 

051/19 Framlegg til budsjett for 2020 - Øygarden bustadutvikling KF  
052/19 Betaling av kremasjonsavgift i Øygarden kommune frå 

1.1.2020 
 

053/19 Budsjett 2020 Gebyr og brukarbetaling  
054/19 Budsjett 2020 - Økonomiplan 2020-2023  
055/19 Interpellasjonar og spørsmål  
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034/19: Godkjenning av innkalling, saksliste og møteprotokoll
 

 
Innstilling til vedtak 
Møteprotokollen frå sist møte vert godkjent slik han ligg føre. Det er ingen merknadar til innkalling 
og saksliste. 
 
Behandling i Kommunestyret 19.12.2019:

 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Det vart innført taletid i dette møtet som følgjer: 
 
 
Vedtak i Kommunestyret 19.12.2019 - saksnr.  034/19 
Møteprotokollen frå sist møte vert godkjent slik han ligg føre. Det er ingen merknadar til innkalling 
og saksliste. 
 

 
 
 
 
035/19: Referatsaker og orienteringer

 
 
Innstilling til vedtak: 
Referatsakene og eventuelle orienteringar vert tekne til orientering slik dei ligg føre.  

 
 
Behandling i Kommunestyret 19.12.2019:

 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
Det var to munnlege orienteringar i møtet: 
 
Ordførar Tom Georg Indrevik orienterte om korleis han ønskjer at  debattane i dei politiske møta 
skal gjennomførast. Kvar representant i kommunestyret representerer, i tillegg til partiet og 
grupperinga dei er valt inn for, også alle innbyggjarane i Øygarden kommune. Kommunestyret 
forvaltar kommunen sine inntekter og utøver makt på vegne av heile kommunen.  Kommunelova 
legg opp til å fremje folkestyret,  det skal vere eit representativt demokrati og aktiv 
innbyggjardeltaking. Det er viktig at kommunestyret utøver oppgåva si med verdighet og respekt, 
overfør innbyggjarar, tilsette og andre politikarar.  I kommunestyret sine ny retningsliner trekkjer han 
fram innhaldet i punkt 2 og 5. 
Han ønskjer vidare at kommunestyrerepresentantar lever opp til regelverket dei sjølv har vedteke og 
inviterer til å byggje tillit til politikarar og bidra til positiv utvikling av samfunnet. Her peika 
ordføraren særleg til punkt 10 i reglementet. Kommunestyret sitt reglement er å finna på kommunen 
si heimeside. 
 
Orientering om Sotrasambandet v/ prosjektleiar Arve Rinde frå Statens vegvesen. Tema denne 
gongen var om framdrifta med anbodsutlysing av OPS-prosjektet. Han innleia kort om faktaforhold 
kring Sotrasambandet. Prosjektet i seg sjølv er ikkje så langt, men likevel svært omfattande med 9 km 
med 4-feltsveg, 14 km med gang- og sykkelveg, 38 mindre bruer og konstruksjonar, 598 m hengebru, 
450 støytiltak og  600 grunnerverv frå 600 grunneigarar. Arbeida med tunell og kabelbru for ny 
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høgspentleidning har vore i gong i ca 1 år og no startar riving av det eksisterande anlegget. 
Kunngjering om OPS kontrakten skjer mandag 23. desember og Statens vegvesen opplever stor 
interesse for prosjektet. Vinteren og våren vil vere kvalifikasjonsfase og ein tek sikte å informere om 
kva tre kvalifiserte leverandørar som vert valt ut i mai 2020. Deretter vil det vere konkurransefase til 
september 2021 og valg av leverandør i juli 2021. 
Til slutt var prosjektleiar Arve Rinde inne på utfordringar som ein vil oppleve i samband med 
trafikkavvikling i prosjektfasen. 
 
 
Vedtak i Kommunestyret 19.12.2019 - saksnr.  035/19 
Referatsaker og orienteringar vert tekne til orientering slik dei ligg føre.  
 
 
 
036/19: Tildeling av mellombels einerett for innsamling av hushaldsavfall til 
BIR Transport AS

 
 
Innstilling til vedtak: 

1. Kommunestyret vedtek å tildele BIR Transport AS einerett for innhenting av hushaldsavfall 
fram til 01.10.2020.  

 
 
Behandling i Formannskapet 18.12.2019:

 
Rådmannen si innstilling vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak i Formannskapet 18.12.2019 - saksnr.  018/19 
Kommunestyret vedtek å tildele BIR Transport AS einerett for innhenting av hushaldsavfall fram til 
01.10.2020. 
 
Behandling i Kommunestyret 19.12.2019:

 
Nytt punkt 2    Nils Bjarte Sæle Raudt  
Øyvar skal kontinuerlig holde kontroll med at det selskapet som innhenter husholdningsavfalet at 
lovverket holdes innen AML, Kjøre og hviletid, vegtrafikkloven. 

 
Elna Nybakk, SL er styrerepresentant for FjellVAR og ber kommunestyre erklære henne for ugild. 
Kommunestyret slutta seg til hennar vurdering og ho deltok ikkje i behandling av saka. Det var ikkje 
vararepresentant for henne.  
 
Framlegg frå Rødt  v/Nils Bjarte Sæle: 
Øyvar skal kontinuerlig holde kontroll med at det selskapet som innhenter husholdningsavfalet 
overholder lovverket innen AML, jjøre- og hviletid og regler i vegtrafikkloven. 
 
R sitt framlegg fekk 5 stemmer og falt (MDG, SV og R). 
 
Kommunedirektøren sitt framlegg  vart samrøystes vedteke. Punkt 2 vedteke mot 5 stemmer.  
 
Desse hadde ordet i saka: Nils Bjarte Sæle R, Maria Thomassen MDG, Børge Haugetun V, Symphorien 
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Phombe SV,  Atle Dåvøy KRF, Ernst Einarsen H, Marianne Sandahl Bjorøy AP 
 
Vedtak i Kommunestyret 19.12.2019 - saksnr.  036/19 
Kommunestyret vedtek å tildele BIR Transport AS einerett for innhenting av hushaldsavfall fram til 
01.10.2020. 
 
 
 
037/19: Tildeling av einerett for drift av vatn og avlaupstenester til Fjellvar 
(seinare Øyvar) AS 

 
 
Innstilling til vedtak: 

1. Kommunestyret vedtek å tildele Fjellvar AS (seinare Øyvar AS)  einerett for drift og vedlikehald av 
vatn og avlaupstenesta i kommunen frå 01.01.2020. 

 
Behandling i Formannskapet 18.12.2019:

 
Rådmannen si innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak i Formannskapet 18.12.2019 - saksnr.  017/19 
Kommunestyret vedtek å tildele Fjellvar AS (seinare Øyvar AS)  einerett for drift og vedlikehald av 
vatn og avlaupstenesta i kommunen frå 01.01.2020 
 
Behandling i Kommunestyret 19.12.2019:

 
Representanten frå FRP kom til møtet i denne saka. I denne saka er det 44 representanter til stades i 
salen. 
Elna Nybakk, SL er styrerepresentant for FjellVAR og ber kommunestyre erklere henne for ugild. 
Kommunestyret slutta seg til hennar vurdering og ho deltok ikkje i behandling av saka. Det var ikkje 
vararepresentant for henne.  
 
Kommunedirektøren si innstilling vart samrøystes vedteke. 
 
Desse hadde ordet i saka: Andreas Kallekleiv (H), 
 
Vedtak i Kommunestyret 19.12.2019 - saksnr.  037/19 

1. Kommunestyret vedtek å tildele Fjellvar AS (seinare Øyvar AS)  einerett for drift og 
vedlikehald av vatn og avlaupstenesta i kommunen frå 01.01.2020. 

 
 
 
 
038/19: Framlegg til forskrifter for vatn og avløp

 
 
Innstilling til vedtak: 
Formannskapet tilrår at Kommunestyret vedtek følgjande lokale forskrifter for Nye Øygarden 
kommune: 
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· Forskrift om vass- og avløpsgebyr 
· Forskrift om tømming av private avløpsanlegg 
· Forskrift om gebyr for kontroll og tilsyn av avløpsleidningar og avløpsanlegg  
· Forskrift om påslepp og utslepp av oljehaldig, feitthaldig og industrielt avløpsvatn  

 
Forskriftene skal kunngjerast i Norsk Lovtidend og tre i kraft frå 01.01.2020.  
 
Behandling i Formannskapet 02.12.2019:

 
Desse tok ordet i saka: 
Nils Kåre Skoge (H), Torill Selsvold Nyborg (KrF), Marianne Sandahl Bjorøy (Ap) 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak i Formannskapet 02.12.2019 - saksnr.  010/19 
Formannskapet tilrår at Kommunestyret vedtek følgjande lokale forskrifter for Nye Øygarden 
kommune: 

· Forskrift om vass- og avløpsgebyr 
· Forskrift om tømming av private avløpsanlegg 
· Forskrift om gebyr for kontroll og tilsyn av avløpsleidningar og avløpsanlegg  
· Forskrift om påslepp og utslepp av oljehaldig, feitthaldig og industrielt avløpsvatn  

Forskriftene skal kunngjerast i Norsk Lovtidend og tre i kraft frå 01.01.2020.  
 
Behandling i Kommunestyret 19.12.2019:

 
Som styrerepresentant i FjellVAR AS ber Elna Nybakk kommunetyret vurdere om ho er ugild i å 
behandla saka. Kommunestyret konkluderte med det er ho og ho deltok ikkje i behandlinga. 
 
Rådmannen si innstilling vart samrøystes vedteke. 
 
Desse hadde ordet i saka: Einar Hadler Jacobsen (FNB) 
 
Vedtak i Kommunestyret 19.12.2019 - saksnr.  038/19 
Kommunestyret vedtek følgjande lokale forskrifter for Nye Øygarden kommune: 
 Forskrift om vass- og avløpsgebyr 

· Forskrift om tømming av private avløpsanlegg 
· Forskrift om gebyr for kontroll og tilsyn av avløpsleidningar og avløpsanlegg  
· Forskrift om påslepp og utslepp av oljehaldig, feitthaldig og industrielt avløpsvatn  

Forskriftene skal kunngjerast i Norsk Lovtidend og tre i kraft frå 01.01.2020.  
 
 
 
 
039/19: Godkjenning av bygging av Spildepollen barnehage 

 
 
Innstilling til vedtak: 

1. Øygarden kommunestyre godkjenner bygging av Spildepollen barnehage. 
2. Øygarden kommunestyre godkjenner kostnadsramme for prosjektet på MNOK 41,8 inkl. 
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mva. Meirkostnaden for barnehagen samanlikna med investeringsbudsjett 2020-2021, 
MNOK 6,4, vert dekka av ubrukte lånemidlar i prosjektet knytt til Spildepollen skule.  

 
Behandling i Formannskapet 18.12.2019:

 
Rådmannen si innstilling vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak i Formannskapet 18.12.2019 - saksnr.  016/19 

1. Øygarden kommunestyre godkjenner bygging av Spildepollen barnehage. 
2. Øygarden kommunestyre godkjenner kostnadsramme for prosjektet på MNOK 41,8 inkl. 

mva. Meirkostnaden for barnehagen samanlikna med investeringsbudsjett 2020-2021, 
MNOK 6,4, vert dekka av ubrukte lånemidlar i prosjektet knytt til Spildepollen skule.  

 
 
Behandling i Kommunestyret 19.12.2019:

 
Rådmannen vart samrøystes vedteken. 
 
Desse hadde ordet i saka: Vidar Klepsvik( KRF), Einar Hadlar (FNB), Ruben Håvik (AP), Nils Kåre Skoge 
(H), Symphorien Pombe (SV) og Børge Haugetun (V). 
 
Vedtak i Kommunestyret 19.12.2019 - saksnr.  039/19 

1. Øygarden kommunestyre godkjenner bygging av Spildepollen barnehage. 
2. Øygarden kommunestyre godkjenner kostnadsramme for prosjektet på MNOK 41,8 inkl. 

mva. Meirkostnaden for barnehagen samanlikna med investeringsbudsjett 2020-2021, 
MNOK 6,4, vert dekka av ubrukte lånemidlar i prosjektet knytt til Spildepollen skule.  

 
 
 
 
040/19: Prioritering av spelemiddelordning for Øygarden kommune 2020

 
 
Innstilling til vedtak: 
Utval for tenester og levekår vedtek prioritering av spelemiddelsøknadene frå Øygarden kommune 
2020 slik den ligg føre. 
 
Behandling i Utval for tenester og levekår 04.12.2019:

 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak i Utval for tenester og levekår 04.12.2019 - saksnr.  016/19 
Utval for tenester og levekår tilrår kommunestyret  å prioritere spelemiddelsøknadene frå Øygarden 
kommune 2020 slik dei ligg føre. 
 
 
Behandling i Kommunestyret 19.12.2019:

 
Tilrådinga frå utval for tenester og levekår vart samrøystes vedteke. 
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Vedtak i Kommunestyret 19.12.2019 - saksnr.  040/19 
Kommunestyret vedtek prioritering av spelemiddelsøknadene frå Øygarden kommune 2020 slik den 
ligg føre. 
 
 
 
 
041/19: Eigedomsskattetakstvedtekter for Øygarden kommune

 
 
Innstilling til vedtak: 
Eigedomsskattetakstvedtekter for Øygarden kommune vert vedtekne slik dei ligg føre.  
 
Behandling i Formannskapet 02.12.2019:

 
Desse tok ordet i saka: 
Silvia Haugland (H) 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak i Formannskapet 02.12.2019 - saksnr.  009/19 
Eigedomsskattetakstvedtekter for Øygarden kommune vert vedtekne slik dei ligg føre.  
 
Behandling i Kommunestyret 19.12.2019:

 
Rådmannen si innstilling vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak i Kommunestyret 19.12.2019 - saksnr.  041/19 
Eigedomsskattetakstvedtekter for Øygarden kommune vert vedtekne slik dei ligg føre.  
 
 
 
 
042/19: Val av barn og unge sin representant i kommunal plan og utbygging 
2019-2023

 
 
Innstilling til vedtak: 

1. Kommunestyret vel Berit Algerøy. som barn og unge sin representant i planlegginga etter plan- og 
bygningslova, for kommunestyreperioden 2019-2023.  

2. Kommunestyret vel Anna Nesje Nes. som barn og unge sin vararepresentant i planlegginga etter 
plan- og bygningslova, for kommunestyreperioden 2019-2023.   

3. Barne- og ungdomsrepresentanten, ev. vara, skal møte i utval for plan med talerett. 
Representanten og vara har møte- og talerett i alle dei folkevalte organa i kommunen. 

 
Behandling i Kommunestyret 19.12.2019:

 
Ny formulering av siste setning i punkt 3.    Marianne Sandahl Bjorøy Ap  
Representanten eller vararepresentanten har møte- og talerett i utval der planar skal behandlast. 
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Framlegg om ny siste setning i punkt 3 frå AP v/Marianne Sandahl Bjorøy: 
Representanten eller vararepresentanten har møte- og talerett i utval der planar skal behandlast. 
 
Punkt 1 og 2 i kommunedirektøren si innstilling vart samrøystes vedteke. Punkt 3 i 
kommunedirektøren si innstilling vart samrøystes vedteke med framlegg frå Marianne Sandahl 
Bjorøy til endring av siste setning. 
 
Desse hadde ordet i saka: Nils Kåre Skoge (H), Symphorien Pombe (SV), Marianne Sandahl Bjorøy 
(AP) og Jan Utkilen (SL).   
 
Kommunedirektør Rune Lid svara på spørsmål. 
 
Vedtak i Kommunestyret 19.12.2019 - saksnr.  042/19 

1. Kommunestyret vel Berit Algerøy. som barn og unge sin representant i planlegginga etter 
plan- og bygningslova, for kommunestyreperioden 2019-2023.  

2. Kommunestyret vel Anna Nesje Nes. som barn og unge sin vararepresentant i planlegginga 
etter plan- og bygningslova, for kommunestyreperioden 2019-2023.   

3. Barne- og ungdomsrepresentanten, ev. vara, skal møte i utval for plan med talerett. 
Representanten eller vararepresentanten har møte- og talerett i utval der planar skal 
behandlast 

 
 
 
 
043/19: Val av representantar til sakkunnig eigedomsskattenemnd for 
perioden 2019-2023

 
 
Innstilling til vedtak: 
Til å føreta taksering av alle eigedomsskattepliktige eigedomar i kommunen i medhald av 
eigedomsskattelova (esktl.) § 8 A-1, jf. §§ 8 A-2 og 8 A-3 utnemner kommunestyret ei sakkunnig 
nemnd. 
 
Kommunestyret vel desse tre faste medlemer der ein er leiar, ein er nestleiar, ein er medlem i tillegg 
til tre varamedlemer. for perioden 2019-2021: 
 

Medlemer Varamedlemer 
1. 1. 
2. 2. 
3 3. 
Leiar:  Nestleiar: 

 

 
Behandling i Kommunestyret 19.12.2019:

 
Fellesforslag frå valnemnda    Silvia Haugland H  
Medlem: 
1.Børge Haugetun - Leiar 1.vara: Erling Vik 
2.Elna Nybakk 2.vara: Drude Herdlevær 
3.Egil Håland 3.vara: Vivian Steinsland 
 
Leiar i valnemnda Nils Kåre Skoge H, gjorde greie for bakgrunn for framlegg til kandidatar til alle tre 
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valsakene som vert behandla i dette møtet. 
Fellesframlegget vart samrøystes vedteke. 
 
 
Vedtak i Kommunestyret 19.12.2019 - saksnr.  043/19 
Til å føreta taksering av alle eigedomsskattepliktige eigedomar i kommunen i medhald av 
eigedomsskattelova (esktl.) § 8 A-1, jf. §§ 8 A-2 og 8 A-3 utnemner kommunestyret ei sakkunnig 
nemnd. 
 
Kommunestyret vel desse tre faste medlemer der ein er leiar, ein er nestleiar, ein er medlem i tillegg 
til tre varamedlemer. for perioden 2019-2021: 
 

Medlemer Varamedlemer 
1. Børge Haugetun 1. Erling Vik 
2. Elna Nybakk 2. Drude Herdlevær 
3. Egil Haaland 3. Vivian Steinsland 
Leiar: Børge Haugetun Nestleiar: Elna Nybakk 

 

 
 
 
044/19: Val av representantar til sakkunnig klagenemnd for eigedomsskatt 
for perioden 2019-2023

 
 
Innstilling til vedtak: 
Kommunestyret oppnemner ei klagenemnd til å handsama både klager over takstvedtak (overtakst) 
frå den sakkunnige nemnda, klager over eigedomsskattekontoret sine utskrivingsvedtak og klager 
over andre enkeltvedtak som gjeld eigedomsskatt, jf. esktl. §§ 19 og 20 for perioden 2019-2023. 
 
Kommunestyret vel desse representantane med personlege varamedlemer, leiar og nestleiar til 
klagenemnda:  
 

Medlemer Varamedlemer 
1.  
2.  
3.  
4.  
5.  
6.  
Leiar:   Nestleiar:  

 

 
Behandling i Kommunestyret 19.12.2019:

 
Fellesforslag frå valnemnda    Silvia Haugland H  
Medlem: 
1. Trygve Wåge - leiar 1.vara: Atle Dåvøy 
2. Anne Sissel Fjæreide 2.vara: Odd Bjarne Skogestad 
3. Geir Magne Bergtun - nestleiar 3.vara: Sølvi Anita Schei 
4. Anne Hestnes 4.vara: Hilde Sandal 
5. May Britt Hevrøy 5.vara: Kenneth Straume 
6. Odd Erik Lind 6.vara: Bjørn Tore Hatlem 
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Fellesframlegget frå valnemnda vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak i Kommunestyret 19.12.2019 - saksnr.  044/19 
Kommunestyret oppnemner ei klagenemnd til å handsama både klager over takstvedtak (overtakst) 
frå den sakkunnige nemnda, klager over eigedomsskattekontoret sine utskrivingsvedtak og klager 
over andre enkeltvedtak som gjeld eigedomsskatt, jf. esktl. §§ 19 og 20 for perioden 2019-2023. 
 
Kommunestyret vel desse representantane med personlege varamedlemer, leiar og nestleiar til 
klagenemnda:  
 

Medlemer Varamedlemer 
1. Trygve Wåge  Atle Dåvøy 
2. Anne Sissel Fjæreide Odd Bjarne Skogestad 
3. Geir Magne Bergtun Sølvi Anita Schei 
4. Anne Hestnes Hilde Sandal 
5. May Britt Hevrøy Kenneth Straume 
6. Odd Erik Lind Bjørn Tore Hatlem 
Leiar:  Trygve Wåge Nestleiar: Geir Magne Bergtun 

 
 
 
 
 
 
 
045/19: Val av årsmøterepresentantar og kandidatar til styreverv i Bergen og 
omland friluftsråd for perioden 2019-2023

 
 
Innstilling til vedtak: 
Øygarden kommunestyre vel følgjande representant til årsmøtet i Bergen og omland friluftsråd: 
 

Representant: Vararepresentant: 
  

 
Øygarden kommunestyre har følgjande forslag til kandidat/ar til styret:  
 
Behandling i Kommunestyret 19.12.2019:

 
Fellesforslag frå valnemnda    Silvia Haugland H  
Representant årsmøte: Tom Georg Indrevik 
Vararepresentant årsmøte: Torill Selsvold Nyborg 
 
Kandidat til styret 2019-2023: Nils Kåre Skoge 
 
Fellesframlegget vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak i Kommunestyret 19.12.2019 - saksnr.  045/19 
Øygarden kommunestyre vel følgjande representant til årsmøtet i Bergen og omland friluftsråd: 
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Representant: Vararepresentant: 
Tom Georg Indrevik Torill Selsvold Nyborg 
 
Øygarden kommunestyre har følgjande forslag til kandidat/ar til styret for 2019-2023: Nils Kåre Skoge 
 
 
 
 
 
 
046/19: Samansetjing av administrasjonsutvalet for perioden 2019-2023

 
 
Innstilling til vedtak: 

1. Kommunestyret opprettheld KS-vedtak 024/19 når det gjeld val av kommunale 
representantar, leiar og nestleiar. 

2. Dei tilsette sine organisasjonar vert inviterte til å velja tre medlemar med varamedlemar 
for to år om gongen. 
 

  
 
Behandling i Kommunestyret 19.12.2019:

 
Forslag til vedtak    Silvia Haugland H  
Administrasjonsutvalget vert utvida med 2 tillitsvalgte slik at alle dei 4 hovudsamanslutningane vert 
representert i adm.utv. 
Administrasjonsutvalget vert og utvida med 2 politikarar. 
Desse vert valgt som medlem i administrasjonsutvalget frå politisk nivå i tillegg til dei tidlegare valgte 
representantane. 
Medlem: 
Marianne Sandal Bjorøy. Vara: Eva Årskog 
Børge Haugetun. Vara: Kristin Børve Jacobsen 
Det vert og valgt ny vara for Espen Harkestad. Ny vara er: Nils Bjarte Sæle 

 
Forslaget frå Silvia Haugland (H) vart samrøystes vedteke. 
Desse hadde ordet i saka: Sylvia Haugland 
 
Vedtak i Kommunestyret 19.12.2019 - saksnr.  046/19 

1. Kommunestyret opprettheld KS-vedtak 024/19 når det gjeld val av kommunale 
representantar, leiar og nestleiar. 
 

1. Dei tilsette sine organisasjonar vert inviterte til å velja tre medlemar med varamedlemar 
for to år om gongen. 

2. Administrasjonsutvalget vert utvida med 2 tillitsvalgte slik at alle dei 4 
hovudsamanslutningane vert representert i adm.utv. 
Administrasjonsutvalget vert og utvida med 2 politikarar og følgjande vert valt som 
medlem i administrasjonsutvalget frå politisk nivå i tillegg til dei tidlegare valgte 
representantane: 
Medlem:   Vara 
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Marianne Sandal Bjorøy Eva Årskog 
Børge Haugetun  Kristin Børve Jacobsen 
Det vert og valgt ny vara for Espen Harkestad. Ny vara er: Nils Bjarte Sæle 

Administrasjonsutvalet vil etter dette bestå av desse politisk valte medlemene: 

Medlemer: 6 Varamedlemer: 
1. Tom Georg Indrevik (H) 1. Silvia Haugland (H) 
2. Torill Selsvold Nyborg (KrF) 2. Jan Utkilen (SL) 
3. Espen Harkestad (Ap) 3. Nils Bjarte Sæle 
4. Anita Skjold Hellesø (Sp) 4. Odd Erik Lind (FNB) 
5. Marianne Sandahl Bjorøy (AP) 5. Eva Årskog 
6. Børge Haugetun (V) 6. Kristin Børve Jacobsen 
Leiar: Ordførar Tom Georg Indrevik Nestleiar:  Torill Selborg Nyborg 
7. Tillitsvalt 7. Tillitsvalt 
8. Tillitsvalt 8. Tillitsvalt 
9. Tillitsvalt 9. Tillitsvalt 
10. Tillitsvalt 10. Tillitsvalt 

 
 

 
 

 
 
 
 
047/19: Delegasjon av vigselsmynde ved kommunale vigslar 2019-2023

 
 
Innstilling til vedtak: 
 

1. Kommunestyret gjev vigselmynde til følgjande politikarar og tilsette i kommunen i tråd 
med ekteskapslova § 12 b): 
................................................................... 
................................................................... 
Anne-Merete Vabø Haugane (kommunalsjef oppvekst) 
Christel Møvik Olsen (kulturleiar) 
 

2. Vigselmyndet gjeld for kommunestyreperioden 2019-2023. 
Utover desse utvalte har ordførar Tom Georg Indrevik og varaordførar Torill Selsvold 
Nyborg direkte vigselmynde etter ekteskapslova § 12 b).  
 

3. Kommunestyret godkjenner følgjande gratis standardtilbod for kommunale vigslar, for 
eigne innbyggjarar og for personar som ikkje er busette i landet men som fyller vilkåra 
for å inngå ekteskap i Norge jf. forskrift om kommunale vigslar § 2: 

· ordførarkontoret på rådhuset vert brukt som seremonirom.  
· administrasjon og vigslar set av ein fredag i månaden mellom kl. 12-15 til seremoniar, 

og datoar blir annonsert på nettsida til kommunen. 
· førespurnader frå andre enn nemnt i forskrifta § 2, eller andre ynskjer om tid og stad 
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for seremonien, må avklarast med vigslar og eventuelle ekstrakostnader må dekkast 
av brudeparet. 

 

 
Behandling i Kommunestyret 19.12.2019:

 
Tilleggsforslag    Silvia Haugland H  
Kommunestyret ynskjer å utvida ordninga til og å gjelde lørdagar. Dei politiske representantane som 
hadde viselmynde i dei tre gamle kommunane vert ført opp på lista over personar som skal ha 
vigselmynde i tillegg til dei namna som framgår av saka. Det skal setjast opp vaktplan med kven som 
vigslar når, og kva datoar som er open for vigsel. Dette vil ikkje få økonomiske konsekvensar då 
administrasjonen ikkje treng vera tilstade. 
 
Namn på vislarar    Silvia Haugland H  
Namn som skal inn i liste under punkt 1 i innstillinga 
Marianne Sandal Bjorøy 
Espen Stølsnes Harkestad 
Nils Kåre Skoge 
Børge Haugetun 
 
Desse namna kjem i tillegg til namna nemnd i saka. 
 
Forslaga frå Silvia Haugland (H) vart samrøystes vedtekne. 
 
Desse hadde ordet i saka: Silvia Haugland 
 
Vedtak i Kommunestyret 19.12.2019 - saksnr.  047/19 

Kommunestyret gjev vigselmynde til følgjande politikarar og tilsette i kommunen i tråd 
med ekteskapslova § 12 b): 

 Marianne Sandal Bjorøy 
 Espen Stølsnes Harkestad 
 Nils Kåre Skoge 
 Børge Haugetun 
 Anne-Merete Vabø Haugane (kommunalsjef oppvekst) 
 Christel Møvik Olsen (kulturleiar) 

 
Vigselmyndet gjeld for kommunestyreperioden 2019-2023. 
Utover desse utvalte har ordførar Tom Georg Indrevik og varaordførar Torill Selsvold 
Nyborg direkte vigselmynde etter ekteskapslova § 12 b).  
 
Kommunestyret godkjenner følgjande gratis standardtilbod for kommunale vigslar, for 
eigne innbyggjarar og for personar som ikkje er busette i landet men som fyller vilkåra 
for å inngå ekteskap i Norge jf. forskrift om kommunale vigslar § 2: 

· ordførarkontoret på rådhuset vert brukt som seremonirom.  
· administrasjon og vigslar set av ein fredag i månaden mellom kl. 12-15 til seremoniar, 

og datoar blir annonsert på nettsida til kommunen. 
· førespurnader frå andre enn nemnt i forskrifta § 2, eller andre ynskjer om tid og stad 

for seremonien, må avklarast med vigslar og eventuelle ekstrakostnader må dekkast 
av brudeparet. 

Kommunestyret ynskjer å utvida ordninga til og å gjelde lørdagar. Dei politiske 
representantane som hadde viselmynde i dei tre gamle kommunane vert ført opp på lista 
over personar som skal ha vigselmynde i tillegg til dei namna som framgår av saka. Det 
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skal setjast opp vaktplan med kven som vigslar når, og kva datoar som er open for vigsel. 
Dette vil ikkje få økonomiske konsekvensar då administrasjonen ikkje treng vera tilstade. 

 
 

 
 
 
048/19: Interkommunalt samarbeid mot akutt forureining IUA Bergen region- 
vidareføring av samarbeid

 
 
Innstilling til vedtak: 
Øygarden kommune gir si tilslutning til at kommunane Lindås, Meland, Radøy, Fjell, Sund, Øygarden, 
Fusa, Os, Granvin og Voss trer ut av IUA Bergen region pr. 31. desember 2019 med grunngjeving i 
kommunesamanslåinga. Samstundes gir nye Øygarden kommune si tilslutning til at dei nye 
kommunane Alver, Øygarden, Bjørnafjorden og Voss vert deltakarkommunar i IUA Bergen region frå 
1. januar 2020, og at desse kommunane tek over rettar og plikter frå sine respektive samanslåtte 
kommunar. 
 
Behandling i Kommunestyret 19.12.2019:

 
Rådmannen si innstilling vart samrøystes vedteke. 
 
Desse som hadde ordet i saka: Børge Haugetun (V) og Einar Hadler Jacobsen (FNB).  
 
Spørsmål frå Einar Hadler Jacobsen (FNB): Kva er kostnadene med dette samarbeidet .  
 
Kommunedirektør Rune Lid vil svare på dette spørsmålet i seinare møte. 
 
Vedtak i Kommunestyret 19.12.2019 - saksnr.  048/19 
Øygarden kommune gir si tilslutning til at kommunane Lindås, Meland, Radøy, Fjell, Sund, Øygarden, 
Fusa, Os, Granvin og Voss trer ut av IUA Bergen region pr. 31. desember 2019 med grunngjeving i 
kommunesamanslåinga. Samstundes gir nye Øygarden kommune si tilslutning til at dei nye 
kommunane Alver, Øygarden, Bjørnafjorden og Voss vert deltakarkommunar i IUA Bergen region frå 
1. januar 2020, og at desse kommunane tek over rettar og plikter frå sine respektive samanslåtte 
kommunar. 
 
 
 
 
049/19: Krisefullmakt

 
 
Innstilling til vedtak: 
Kommunestyret gjev kommunal kriseleiar alle fullmakter til raskt å setje i verk relevante 
skadereduserande tiltak i ein krisesituasjon, eller når krise truar.  
 
Øygarden kommune har som mål at så snart det er forsvarleg skal ansvaret overførast til normal 
drift, om mulig innan 72 timar 
 
Behandling i Kommunestyret 19.12.2019:
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Kommunedirektøren si innstilling vart samrøystes vedteke. 
Desse hadde ordet i saka: Børge Hauge (V) og Jan Utkilen (SL) 
Kommunedirektør Rune Lid og ordførar Tom Georg Indrevik orienterte og svara på spørsmål. 
 
Vedtak i Kommunestyret 19.12.2019 - saksnr.  049/19 
Kommunestyret gjev kommunal kriseleiar alle fullmakter til raskt å setje i verk relevante 
skadereduserande tiltak i ein krisesituasjon, eller når krise truar.  
 
Øygarden kommune har som mål at så snart det er forsvarleg skal ansvaret overførast til normal 
drift, om mulig innan 72 timar. 
 
 
 
 
050/19: Interimstyre for Øygarden bustadutvikling - Status for arbeidet

 
 
Interimstyret for Øygarden bustadutvikling KF gjev slik innstilling: 
 

1. Kommunestyret tek status i interimsturet sitt arbeid til orientering, jamfør saksutgreiinga. 
2. Kommunestyret vedtek at interimstyret fullfører sitt arbeid, sjølv om dette skulle gå inn i 

2020, før nyvalt styre overtar. Føretaket må vera formelt etablert og godkjent og klart til 
overlevering til det nyvalte styret. 

3. Kommunestyret legg til grunn at Sund Eigedomsutvikling KF vert drifta heilt fram til 

Øygarden Bustadutvikling KF er godkjent, etablert og overlevert til nytt styre. 
4. Kommunestyret legg til grunn at forvaltninga av bustadmassen og leigetilhøva i Fjell 

kommune og gamle Øygarden vert ivareteke av nye Øygarden kommune fram til Øygarden 
Bustadutvikling KF er godkjent, etablert og overlevert til nytt styre. 

5. Kommunestyret ber kommunedirektøren starta arbeidet med å laga ein ny bustadsosial 
handlingsplan for den nye kommunen så snart det let seg gjera. Denne planen gjev m.a. 
grunnlaget for føretaket sitt arbeid og prioriteringar og er såleis kommunestyret sitt 
viktigaste bustadsosiale planverktøy for å få gjennomført  bustad-sosiale mål. 

 
Behandling i Kommunestyret 19.12.2019:

 
Representanten Nina Glesnes SL er ny dagleg leiar i Øygarden bustadutvikling og har vore involvert i 
førebuande arbeid, det same gjeld for neste sak 51, og ho ber kommunestyret vurdere om ho er 
ugild i å behandla saka. Kommunestyret vurdere henne som ugild og ho deltek ikkje i behaldinga. 
Kommunestyret vurderer også om følgjande medlemer i interimstyret Nils Kåre Skoge, Silvia 
Haugland, Egil Håland og Torill Selsvold Nyborg er ugilde i å behandla saka og konkluderte med at 
medlemene er gilde og kan delta i behandlinga av denne saka. 
 
Leiar i interimstyret, Kari-Anne Landro orienterte om arbeidet med etablering av Øygarden 
bustadutvikling og status for arbeidet. 
 
Kommunedirektøren si innstilling vart samrøystes vedteke. 
 
Desse hadde ordet i saka: Syphorien Pombe 
 
Vedtak i Kommunestyret 19.12.2019 - saksnr.  050/19 

1. Kommunestyret tek status i interimstyret sitt arbeid til orientering, jamfør 
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saksutgreiinga. 
2. Kommunestyret vedtek at interimstyret fullfører sitt arbeid, sjølv om dette skulle gå inn 

i 2020, før nyvalt styre overtar. Føretaket må vera formelt etablert og godkjent og klart 
til overlevering til det nyvalte styret. 

3. Kommunestyret legg til grunn at Sund Eigedomsutvikling KF vert drifta heilt fram til 
Øygarden Bustadutvikling KF er godkjent, etablert og overlevert til nytt styre. 

4. Kommunestyret legg til grunn at forvaltninga av bustadmassen og leigetilhøva i Fjell 
kommune og gamle Øygarden vert ivareteke av nye Øygarden kommune fram til 
Øygarden Bustadutvikling KF er godkjent, etablert og overlevert til nytt styre. 

5. Kommunestyret ber kommunedirektøren starta arbeidet med å laga ein ny 
bustadsosial handlingsplan for den nye kommunen så snart det let seg gjera. Denne 
planen gjev m.a. grunnlaget for føretaket sitt arbeid og prioriteringar og er såleis 
kommunestyret sitt viktigaste bustadsosiale planverktøy for å få gjennomført  bustad-
sosiale mål. 

 
 
 
 
051/19: Framlegg til budsjett for 2020 - Øygarden bustadutvikling KF

 
 
Innstilling til vedtak: 
1. Kommunestyret godkjenner framlegg til budsjett for 2020 for Øygarden Bustadutvikling KF med ei 
balansert inntekts- og utgiftramme på kr. 32 542 565.  
2. Budsjettframlegget har manglande leigeinntekter med kr 2 216 089. Desse vert dekka inn med 
overføring frå eigen kommune.  
3. Dei økonomiske konsekvensane vert å koma attende til i samband med revisjon av budsjettet 
2020. 
 
Behandling i Kommunestyret 19.12.2019:

 
I utgangspunkt er ikkje styremedlemene ugilde i behandling av eit samla budsjett, men for å vere på 
den sikre sida så sluttar kommunestyret seg til framlegg frå ordførar om at følgjande styremedlemer i 
interimstyret ikkje er med å behandla saka: Nils Kåre Skoge, Egil Haaland, Torill Selsvold Nyborg og 
Silvia Haugland. 
 
Kommunedirektøren si innstilling vart samrøysted vedteke. 
 
Vedtak i Kommunestyret 19.12.2019 - saksnr.  051/19 
1. Kommunestyret godkjenner framlegg til budsjett for 2020 for Øygarden Bustadutvikling KF med ei 
balansert inntekts- og utgiftramme på kr. 32 542 565.  
2. Budsjettframlegget har manglande leigeinntekter med kr 2 216 089. Desse vert dekka inn med 
overføring frå eigen kommune.  
3. Dei økonomiske konsekvensane vert å koma attende til i samband med revisjon av budsjettet 2020 
 
 
 
 
052/19: Betaling av kremasjonsavgift i Øygarden kommune frå 1.1.2020

 
 
Innstilling til vedtak: 
Øygarden kommunestyre vedtek å betala kremasjonsavgifta for avdøde som vert kremert i samsvar 
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med tilrådinga frå Øygarden kyrkjelege fellesnemnd. 
 
Til grunn for dette ligg eit ønskje om auka bruk av urnegraver på gravplassane i Øygarden kommune. 
 
Dei økonomiske konsekvensane vert å koma attende til i samband med revisjon av budsjett 2020  
 
Behandling i Kommunestyret 19.12.2019:

 
Kommunedirektøren si innstilling vart samrøystes vedteken. 
 
På spørsmål frå ordførar om rekninga går direkte til kommunene eller om dette går til pårørande som 
igjen må krevje refusjon frå kommunen svara kommunalsjef økonomi Anne Erdal: 
Kommunen vil leggje vekt på å gjere denne ordninga brukarvenleg og rekninga skal difor gå direkte til 
kommunen. 
 
Vedtak i Kommunestyret 19.12.2019 - saksnr.  052/19 
Innstilling til vedtak: 
Øygarden kommunestyre vedtek å betala kremasjonsavgifta for avdøde som vert kremert i samsvar 
med tilrådinga frå Øygarden kyrkjelege fellesnemnd. 
 
Til grunn for dette ligg eit ønskje om auka bruk av urnegraver på gravplassane i Øygarden kommune. 
 
Dei økonomiske konsekvensane vert å koma attende til i samband med revisjon av budsjett 2020. 
 
 
 
053/19: Budsjett 2020 Gebyr og brukarbetaling

 
 
Innstilling til vedtak: 
Øygarden kommunestyre vedtek framlegg til gebyr og brukarbetalingar for 2020 slik det går 
fram av saksutgreiinga og gebyrheftet som er vedlagt saka. 
 
Behandling i Formannskapet 02.12.2019:

 
Nytt tillegspunkt i saka frå H, SL, V, FRP og KRF    Silvia Haugland H  
Ber om sak til valnemnda om oppretting av nytt gebyr-utval for perioden 2019 - 2023 
 
Forslaget vart samrøystes vedteke. 

 
Nytt tillegspunkt i saka frå H, SL, V, FRP og KRF    Silvia Haugland H  
Ber om at sak om samordning/harmonisering av barnehage og SFO satsar til kommunestyremøtet 20 
februar med verknad av nye satsar frå 01.08.2020. 
 
Forslaget vart samrøystes vedteke.  

 
Desse tok ordet i saka: 
Silvia Haugland (H), Nils Kåre Skoge (H), Marianne Sandahl Bjorøy (Ap), Hogne Hole (Sp), Toril 
Selsvold Nyborg (KrF), Maria Thomassen (MDG) 
 
Innstillinga vart samrøystes tilrådd. 
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Vedtak i Formannskapet 02.12.2019 - saksnr.  011/19 
Formannskapet ber om sak til valnemnda om oppretting av nytt gebyr-utval for perioden 2019 - 
2023.  
 
Formannskapet ber om sak om samordning/harmonisering av barnehage og SFO satsar til 
kommunestyremøtet 20 februar med verknad av nye satsar frå 01.08.2020. 
 
Formannskapet har slik tilråding til kommunestyret: 
Øygarden kommunestyre vedtek framlegg til gebyr og brukarbetalingar for 2020 slik det går fram av 
saksutgreiinga og gebyrheftet som er vedlagt saka. 

 
Behandling i Utval for tenester og levekår 04.12.2019:

 
Forslag frå FMB og SV    Eva Aarskog SV  
Gebyr for offentlig bading vert sameina til ein pris. Kr. 30 for born og kr. 50 for vaksne. 

 
Tilleggsframlegget frå FMB og SV v/Eva Aarskog vert lagt med som merknad til budsjetthøyringa. 
Utval for teneste og levekår ønskjer å få utgreidd følgjande spørsmål: 
- korleis skal kostnader ifm graver forståast, ønskjer detaljar kring desse gebyra i kommunestyret. 
- korleis verkar ordninga for fysioterapi, korleis prioriterer kommunen kva fysioterapeutar som får 
driftsavtale med kommunen og korleis vert dette finansiert. 
 
Vedtak i Utval for tenester og levekår 04.12.2019 - saksnr.  017/19 
Utval for teneste og levekår tek framlegg til gebyr og brukarbetalingar for 2020 slik det går fram av 
saksutgreiinga og gebyrheftet vedlagt saka, til orientering.  
 
Behandling i Utval for samfunnsutvikling 04.12.2019:

 
Saka vart drøfta og kommunalsjef Råmund Skjold orienterte kort om gebyr og brukarbetalingar, kor 
omgrepet 'sjølvkost' særskilt vart trekt fram. 
 
Framlegg frå leiar: 
Utval for samfunnsutvikling tek saka til orientering. 
 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak i Utval for samfunnsutvikling 04.12.2019 - saksnr.  004/19 
Utval for samfunnsutvikling tek saka til orientering. 

 
Behandling i Utval for plan 05.12.2019:

 
Innstilling vart samrøystes teken til orientering. 
 
Vedtak i Utval for plan 05.12.2019 - saksnr.  004/19 
Utval for plan tek framlegg til gebyr og brukarbetalingar for 2020 slik det går fram av saksutgreiinga 
og gebyrheftet vedlagt saka til orientering. 
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Behandling i Administrasjonsutvalet 10.12.2019:
 

Fem medlemmer behandla saka. Forfall: Torill Selsvold Nyborg KrF.  
Ordføraren orienterte kort om saka. Saka vart drøfta.  
Administrasjonsutvalet tok saka til orientering. 
 
Vedtak i Administrasjonsutvalet 10.12.2019 - saksnr.  003/19 
Administrasjonsutvalet tok saka til orientering. 
 
Behandling i Formannskapet 18.12.2019:

 
Avgifter    Einar Hadler Jakobsen FNB  
4% reduksjon av alle avgifter i forhold til gebyr regulativ 
Fnb øygard 
E jacobsen 
 
       
Alle avgifter i forhold til gebyr-regulativ vert redusert med 10% . MDG v/Maria Thommassen 
 
Framlegget frå MDG fekk 1 røyst og falt. (MDG) 
Framlegg frå FNB fekk 3 røyster og falt: (FNB, MDG og SP) 
Rådmannen si innstilling vart vedtatt med 8 røyster (H, AP, FrP, KrF, SP) 
 
Vedtak i Formannskapet 18.12.2019 - saksnr.  019/19 
Øygarden kommunestyre vedtek framlegg til gebyr og brukarbetalingar for 2020 slik det går fram av 
saksutgreiinga og gebyrheftet som er vedlagt saka. 
 
 
Behandling i Kommunestyret 19.12.2019:

 
Gebyr regulativ pg 11.2 Gravplass    Per Reidar H. Wergeland Asheim FNB  
I gebyr og brukerbetaling er det under pk 11.2 gebyrer for gravplass. Slik dette står skaper det 
misforståelser for det er ikke presisert at dette gjelder ETTER fredningstiden. 
Foreslår at det i gebyrregulativet under pkt 11.2 presiseres at dette er gebyr som gjelder pr. år, etter 
at fredningstid for gravplass er utgått. 
 
Gebyr regulativ Fysioterapi 8.3    Per Reidar H. Wergeland Asheim FNB  
Gebyr regulativ Fysioterapi 8.3 
I nåværende Fjell kommune har det vært svært vanskelig å få fysikalsk behandling ihht Forskrift om 
stønad til dekning av utgifter til fysioterapi. Hos fysioterapeuter med avtale så får en beskjed om at 
det ikke er ledig kvoter, allerede i februar og en har frikort egenandelstak 2, kan en oppleve å få 
beskjed om at en kan komme til umiddelbart dersom en betaler dette selv, men må vente mange 
måneder ( 8 måneder er ikke uvanlig) dersom en skal ha dette dekket etter forskriften. Det er kun 
pasienter som har gjennomgått operasjon som får rask fysioterapihjelp. 
Denne praksis kan føre til senskader som kan sette innbyggerne som er i arbeid, ut av arbeid med 
konsekvenser som langtidsfravær og kan føre til uførhet. 
Fysioterapeuter har tatt dette opp med kommunen flere ganger uten at det har ført til noe endring 
av gjeldene praksis. 
Foreslår at det derfor settes ned et utvalg for å se nærmere på gjeldene praksis i samarbeid med 
fysioterapeuter som har avtaler i forhold til de behov som finnes hos innbyggerne. 

Forslaget vert oversent utval for tenester og levekår og  
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Byggesakskostnader    Per Reidar H. Wergeland Asheim FNB  
Gebyrsatsene for byggesak i den nye kommunen er blitt svært omfattende og svært kostbart for 
potensielle nye innbyggere. 
Den oppleves av de som leser gebyrregulativet som byggestopp for enkeltpersoner som ønsker å 
bygge på egen eiendom. 
Det er vanskelig å skaffe seg oversikt over totale kostnader til kommunen for et enkelt byggeprosjekt 
og spør en kommunen om hva det koster, så belastes en også med et gebyr. 
 
Foreslår at gebyrsatsene blir revidert, forenklet og redusert for byggesaker for enkelt personer som 
ønsker å bygge på egen eiendom. 
 
 
Tilleggsforslag    Silvia Haugland H  
Det skal fremjast sak til FS 14.01.20 om oppretting av gebyreutval med mandat og framdriftsplan 
med fyste revisjon av gebyr og brukarbetalinga innan juni 2020. Utvalet må bestå av 5 medlemmar 
og fem vara. KS gjev FS fullmakt til å velja representantar til gebyrutval i møte 14.01.20. 
 
10% reduksjon i brukerbetaling    Maria Thomassen MDG  
MDG ønsker å styrke velferdsstatens tjenester slik at vi får et inkluderende samfunn der alle har råd 
til å motta nødvendig helsehjelp. Derfor ønsker MDG i Nye Øygarden å ikke øke brukerbetalingene 
men vi ønsker å redusere kostnaden for å motta helsehjelp. Vi har dermed tilbakeført den nye 
innføringen som legges frem av kommunaldirektøren. Der det legges opp til å innføre brukerbetaling 
for praktisk bistand. I tillegg til å ikke innføre mer brukerbetaling har vi også gått inn for en reduksjon 
i brukerbetalingen på ti prosent. 
 
Etter debatten vart møtet heva i 15 minutt for gruppe- og gruppeleiarmøte. 
 
Deretter vart saka teken opp til votering: 
Forslaget frå MDG om reduksjon av gebyr på 10% fekk 2røyster og fall.  
Forslaget frå FNB fom reduksjon av gebyr på 4% fekk 4 røyster og fall 
Forslaget frå H, v/Silvia Haugland vart samrøystes vedteke. 
Forslaget frå ordførar: Forslaget frå kyrkjeleg fellesnemnd om fastsetjing av festeavgift for graver i 
Øygarden kommune vert innarbeid i kommunedirektøren sitt gebyrreglement. 
Forslaget frå ordføraren vart samrøystes vedteke. 
Forslaget frå FNB om at punktet 8.3 om gebyr for fysioterapi  vert samrøystes oversendt utval for 
teneste og levekår for vidare behandling 
Forslaget frå FNB  om at tekst i gebyrregulativ pkt 11.2 Gravplass må endrast slik at det ikkje kan 
misforståast når satsane begynner å gjeldet (etter fredningstid), vert samrøystes oversendt nytt 
gebyrutval. 
 
Desse hadde ordet i saka: Nils Kåre Skoge (H), Maria Thomassen (MDG), Andreas Kallekleiv (H), Per 
Reidar Asheim (FNB), Hogne Hole(SP), Anita Garlid Johannessen (FRP), Nils Bjarte Sæle (R) og Jan 
Utkilen (SL). 
 
På spørsmål frå Nils Bjarte Sæle om det er mange saker som ligg så lenge at kommunen ikkje kan 
krevje gebyr og om det er eigne fond som skal gå til dekking av kostnader med byggesaksbehandling 
svara kommunalsjef økonomi Anne Erdal  følgjande: På det første spørsmålet har ho ikkje svar i dag 
og på det andre spørsmålet så er det rett at det er eige gebyrfond. 
 
Vedtak i Kommunestyret 19.12.2019 - saksnr.  053/19 
Øygarden kommunestyre vedtek framlegg til gebyr og brukarbetalingar for 2020 slik det går fram av 
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saksutgreiinga og gebyrheftet som er vedlagt saka . Framlegget frå kyrkjelg fellesnemnd om 
fastsetjing av festeavgift for graver i Øygarden kommune vert innarbeidd i kommunedirektøren sitt 
gebyrreglement. 

Det skal fremjast sak til formannskapet den14.01.20 om oppretting av gebyreutval med mandat og 
framdriftsplan med fyste revisjon av gebyr og brukarbetalinga innan juni 2020. Utvalet må bestå av 5 
medlemmar og fem vara. Kommunestyret gjev formannskapet fullmakt til å velja representantar til 
gebyrutval i møte 14.01.20. 

 
 
 
054/19: Budsjett 2020 - Økonomiplan 2020-2023

 
 
Innstilling til vedtak: 

1 Øygarden kommunestyre vedtek rådmannen sitt framlegg til driftsbudsjett 2020 og 
økonomiplan 2020-2023 slik det ligg føre. 
 

2 Øygarden kommunestyre vedtek rådmannen sitt framlegg til investeringsbudsjett 
2020 og økonomiplan 2020-2023 slik det ligg føre. 
 

3 Skatt til kommunen vert skrive ut med maksimalsatsane. I medhald av § 12 annet 
ledd i «forskrift om gjennomføring av fordeling av skatt mv. mellom 
skattekreditorane» vert det avsett ein margin på 9 %. 
 

4 Øygarden kommunestyre vedtek følgjande økonomiske mål for økonomiplan 2020-
2023: 

 Netto driftsresultat 1,75 % av brutto driftsinntekter 
 Disposisjonsfond 5 % av brutto driftsinntekter 
 Lånegjelda skal ikkje overstiga 100  % av brutto driftsinntekter 

 
Måla skal vera oppnådd innan 31.12.2023. 

5 Rådmannen får fullmakt til å ta opp lån i samsvar med godkjent låneramme i 
investeringsbudsjett 2020 på kr 143,7 mill. 
 
Rådmannen får fullmakt til å godkjenne rente- og betalingsvilkår for låneopptaket og 
til å underteikna lånedokumenta. Avdragstida blir tilpassa føresetnadane i 
Kommunelova  
§ 14-18. 
 
Øygarden kommunestyre godkjenner rullering/ refinansiering av følgjande lån: 

 
 

6 Rådmannen får fullmakt til å ta opp kr 85 mill i lån til vidare utlån (Startlån). 
 

7 Rådmannen vert gitt fullmakt til trekkrettigheit på kr 200 mill. 
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8 Med heimel i eigedomsskattelova (esktl) § 2 skriv kommunestyret ut eigedomsskatt 
for året 2020. For eigedomsskatteåret 2020 skal det skrivast ut eigedomsskatt berre 
på kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet og anlegg omfatta av særskattereglane for 
petroleum jf. esktl § 3 første ledd bokstav c. 
 
Kommunen vil i 2020 skriva ut eigedomsskatt på eit «særskilt fastsett grunnlag» i 
samhøve med overgangsregelen til esktl §§ 3 og 4 første ledd. Det særskilde 
grunnlaget skal i 2020 vera lik 5/7 av differansen mellom eigedomsskattegrunnlaget i 
2018 og 2019 som er forårsaka av at produksjonsutstyr- og installasjonar ikkje skal 
reknast med i grunnlaget for verk og bruk som frå og med 2019 er rekna som 
næringseigedom. 
 
Kommunen vil i 2020 skriva ut eigedomsskatt på bygningar og grunnareal for verk og 
bruk som frå og med 2019 blei rekna som næringseigedom, så langt desse var 
omfatta av eigedomsskattegrunnlaget for verk og bruk i 2018, jf. overgangsregelen til 
esktl §§ 3 og 4 andre ledd. 
 
Den alminnelege eigedomsskattesatsen for skatteåret 2020 er 7 promille for 
skatteobjekt i gamle Øygarden kommune, 5 promille for skatteobjekt i gamle Fjell 
kommune og 4 promille i gamle Sund kommune. 
 
Takstvedtekter for eigedomsskatt i Øygarden kommune vedteke i kommunestyret 
19.12.2019 skal gjelda for eigedomsskatteåret 2020, jfr. esktl § 10. 
 
Eigedomsskatten vert skriven ut i 4 terminar jfr esktl § 25 første ledd. 
 

9 Gebyr og brukarbetaling, vedteke i eigen sak, vert gjort gjeldande for budsjett 2020. 
 

10 Pensjonsavviket vert amortisert over 7 år frå og med 2020. 
 

11 Tilskot til Øygarden brann og redning  KF er på kr 31 420 000 for 2020. 
 

12 Tilskot til Øygarden kyrkjelege fellesråd er på kr 28 697 000 for 2020. 
 

13 Øygarden kommune går ikkje inn som medlem i Vest-Norges Brüsselkontor. 
 

 

 
Behandling i Formannskapet 02.12.2019:

 
Forslag til endringar i budsjettet frå H, KRF, SL, V, FRP    Silvia Haugland H  
Økonomiplan 2020-2023    

A. Følgjande oppgåver skal prioriterast i planperioden: 
 

1. Kommunen skal utviklast i tråd med intensjonsavtalen for nye Øygarden kommune.  Det 
skal utarbeidast kommunal planstrategi som skal vedtakast innan utgangen av februar 
2020. 

2. Arbeidet med samfunnsdelen til kommuneplanen skal starte opp snarast. 
3. Det skal utarbeidast ein lokal veg- og samferdselsplan.   
4. Det skal lagast ein klima- og miljøplan for kommunen.  
5. Det skal lagast ein eigen handlingsplan som sikrar at Øygarden blir en «JA-kommune» 
6. Det skal utarbeidast ein eigen veteranplan. 
7. Det skal lagast ein plan for oppfølging av ulovlege byggetiltak. 
8. Målet er at i løpet av 4-årsperioden skal driftsbudsjettet vere uavhengig av eigedomsskatt. 
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9. Tenestene skal effektiviserast slik kommunen reduserer avhengigheit av eigedomsskatt i 
drifta.  

10. Det skal ikkje innførast eigedomsskatt på hytter, bustad eller næring.  
11. Det vert fremja sak om kva tenester/oppgåver som ikkje er lovpålagte kommunale 

oppgåver som kan verta aktuelle å ta ut av budsjettet for 2021.  
12. Innføre en ny modell og finansiering av næringsutvikling. 
13. Redusere utgiftene ved bruk av eksterne konsulentar. Det skal fremjast eiga sak om 

omfanget.   
14. Kommunen skal hente ut ein effektiviseringsgevinst på minst 20 millionar innan utgangen 

av budsjettåret, jfr rapport Telemarksforskning. 
15. Starte arbeidet med ein ny skule på vestsida til erstatning for Skålevik skule. 
16. Styrkje innsatsen mot mobbing og trakassering gjennom felles antimobbeprogram i 

barnehagar og skular. Vurdere å opprette eit mobbeombod i løpet av perioden.  
17. Det skal leggjast til rette for meir yrkesretta opplæring i 9. og 10. klasse. 
18. Det skal vere kontinuerleg  barnehageopptak i kommunen.  
19. Det skal fremjast sak om gjennomgang av skule- og barnehagesektorane for å harmonisera 

og redusera driftskostnadane. Det skal setjast måltal for dei einskilde einingane frå hausten 
2020 basert på KOSTRA-samanlikningar. Driftskostnadane bør etter harmonisering spegle 
samanliknbare einingar på landsbasis. 

20. Starte arbeidet med eit nytt regionalt rådhus/kulturhus eventuelt som eit 
samarbeidsprosjekt mellom offentleg og privat sektor. Det skal utgreiast mogeleg 
samordning med ny vidaregåande skule. Dette må sjåast i samband med økonomiplan og 
langtidbudsjett. 

21. Starte arbeidet med å utgreie eit nytt heildøgn omsorgstilbod uavhengig av diagnose.    
22. Det skal straks setjast i gong arbeid med formål å auke talet på heildøgnplassar både for 

somatiske og demente brukarar, her under skjerma einingar. Det skal fremjast sak i første 
tertial. Saka skal også gjere greie for bruk av paviljongen ved Fjell sjukeheim til dette 
formålet. 

23. Invitere næringslivet og utdanningsinstitusjonar til å etablere eit senter for utvikling av 
velferdsteknologi  

24. Vurdere å fremje sak om å oppretta eit kommunalt føretak for alle helsebygga i kommunal 
eige eller i sameige med Helse Vest. 

25. Sluttføring av sentrumsplan Skogsskifte.  
26. Det skal utarbeidast sak om tiltak for å utjamna sosiale forskjellar hos barn og unge for å 

redusere barnefattigdom 
27. Arbeide for at det kan skapast fleire lærlingplassar i kommunen og næringslivet. Ved nye 

offentlege kontraktar skal bedrifter som har lærlingar føretrekkjast.  
28. Sikra gjennomføring av nytt Sotrasamband, og vegsambanda Sotra nord og Sotra sør. 
29. Det skal i første halvår 2020 gjennomførast ei tidsregistrering på bygge- og 

reguleringssaker.  
30. Trafikksikringtiltak på Idrettsvegen Søre Straume vert å koma attende til i revidert budsjett 

i juni 2020. 
 

B. Investeringar over 20 mill. skal attende til politisk behandling for endeleg vedtak om 
oppstart.     
C. Følgjande investering skal takast ut av budsjettet (tal i heile tusen): 
30 Hjeltefjorden sjøfront - molo                      10 000  
       
D. Budsjettet skal reviderast første og andre tertial 2020 
E. Endringar i resultatbudsjettet 2020-2023 
  Tal i tusen 
Auke i skatteøyre til 3% jfr statleg norm 3 000 
Refusjon inntekstsutjamning 9 600 
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Havbruksfondet, auke 10 000 
Utbytte BKK og BIR 500 
Sjukepengerefusjon 2 000 
Eigenkapital FKP 30 000 
Innsparing v/harmonisering/omstilling 20 000 
Reduksjon i vikarutgifter 10 000 
SUM I INNTEKTSAUKE 85 100 
    
Vest norsk Brusselkontor 150 
Skuleturar undervisningsopplegg Polen 3 000 
Forprosjekt utbygging demensomsorg 2 000 
Pitstop 600 
Treff + 25 
Lærling, tilbakeført 1 000 
SUM KOSTNADER 6 775 
    
Tilføres dispfond 78 325 
 
F: Medlemskap og tilskot til organisasjonar 
Tabellen under dette punktet går ut og sum i tabellen vert tilbakeført til den generelle posten for 
tilskot til lag og organisasjonar for seinare omfordeling. Dette for å ikkje skapa forfordeling til 
einskilde organisasjonar. 
 
Forslag til vedtak    Tom Georg Indrevik H  
I tråd med Lov om kommuner og fylkeskommuner § 14-4 legger Formannskapet ut økonomi og 
årsbudsjett på høring i 14 dager. 
 
Forslaget vart samrøystes vedteke.  

 
Desse tok ordet i saka: 
Nils Kåre Skoge (H), Torill Selsvold Nyborg (KrF), Marianne Sandahl Bjorøy (Ap), Maria Thomassen 
(MDG), Nina Glesnes (Sl), Anita Garlid Johannessen (FrP), Hogne Hole (Sp) 
 
Forslaget frå H, KrF, Sl, V, FrP vart ikkje stemt over og vert rekna som innspel til saka. 
 
Vedtak i Formannskapet 02.12.2019 - saksnr.  012/19 
Formannskapet tilrår rådmannen si innstilling til budsjett 2020 og økonomiplan 2020-2023 slik den 
ligg føre med innspel frå fleirtalet.  
 
I tråd med Lov om kommuner og fylkeskommuner § 14-4 legg formannskapet ut økonomi og 
årsbudsjett på høyring i 14 dagar. 
 
Behandling i Utval for tenester og levekår 04.12.2019:

 
Utval for teneste og levekår tek budsjett 2020 - økonomiplan 2020-2023 samrøystes til orientering.  
Utvalet drøfta desse temaene som dei vil ha svar på i seinare orienteringar frå kommunedirektøren. 
- analyse av kostnader til skular og barnehage for å harmonisere mot KOSTRA-nivå for gruppe 13 i 
løpet av 2020 
- korleis involvere foreldre i arbeidet i skulen 
- korleis hindre at det vert redusert for mykje i tiltaka rundt elevar som treng ekstra ressursar 
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- korleis vidareføre bruk av t.d miljøterapeutar i skulen 
- korleis sikre at demete innbyggjarar får den hjelpen dei treng og at dei pårørande får nødvendig 
avlasting 
- korleis ta vare på dei tilsette i omstillingsprosessen, trygge desse i vidare i tilsetjing i ny kommune 
og unngå oppseiingar. 
 
Vedtak i Utval for tenester og levekår 04.12.2019 - saksnr.  018/19 
Utval for teneste og levekår tek sak Budsjett 2020 - økonomiplan 2020-2023 til orientering. 
 
Behandling i Utval for samfunnsutvikling 04.12.2019:

 
Budsjettsaka vart drøfta og kommunalsjef Råmund Skjold svara på spørsmål.  
Framlegg frå leiar: 
Utval for samfunnsutvikling tek budsjett 2020 og økonomiplan med innspel frå formannskapet, til 
orientering. 
 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak i Utval for samfunnsutvikling 04.12.2019 - saksnr.  005/19 
Utval for samfunnsutvikling tek budsjett 2020 og økonomiplan med innspel frå formannskapet, til 
orientering. 
 
Behandling i Utval for plan 05.12.2019:

 
Innstilling vart samrøysted teken til orientering 
 
Vedtak i Utval for plan 05.12.2019 - saksnr.  005/19 
Utval for plan tek Budsjett 2020 og Økonomiplan 2020-2023 til orientering. 
 
Behandling i Administrasjonsutvalet 10.12.2019:

 
Torill Selsvold Nyborg KrF kom til saka og utvalet var fulltallig. Saka vart elles teken til orientering. 
Saka vart drøfta og arbeidstakarorganisasjonane/vernetenesta la fram følgjande vedlegg til 
protokollen, som føl saka vidare utan avstemming:  
 
Kommunedirektøren seier i innleiinga til budsjettet at ein ikkje kan utelukke at det kan vere naudsynt 
med oppseiingar. Dersom dette er som følgje av verksemdsoverdraging, er ikkje slike oppseiingar 
gyldige, jmf. Arbeidsmiljøloven §16.   
 
Dei tillitsvalte vil peike på at prosessen kring budsjettet ikkje har vore i samsvar med Hovudavtalen, 
Del B § 1.1.  
Hovedavtalen skal innenfor rammen av det lokalpolitiske demokrati bidra – gjennom godt samarbeid, 
medbestemmelse og medinnflytelse – til en omstillingsdyktig og serviceinnstilt kommunesektor til 
beste for innbyggerne. Målet er gjennom videreutvikling av kommunesektoren å gi tjenester av høy 
kvalitet, skape trygge arbeidsplasser med meningsfylt arbeid og et godt arbeidsmiljø. Partene er 
enige om at godt samarbeid mellom arbeidsgiver og de tilsatte og deres organisasjoner er en 
forutsetning for å få dette til. Evnen til åpen dialog og vilje fra begge parter vil i stor grad være 
avgjørende for om man lykkes. 
 
Vi har vore på eit informasjonsmøte der vi blei førespegla ein god prosess og der vi fekk melding om 
at det skal trekkjast ned 116 millionar det første driftsåret. Deretter får vi sjå i offentleggjeringa av 
rådmannen sitt budsjett, kva for stillinger som skal vekk. Her har det ikkje vore drøfting på kva for 
stillingar som skal trekkjast ned.  
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Vi stiller spørsmål om samarbeidet mellom administrasjonen og politisk nivå har vore godt nok. Det er 
formannskapet som skal legge budsjettet ut på høyring. Vi ser at formannskapet har handsama  
budsjettet og føreslått endringar. Vi finn prosessen problematisk då dette skjer før organisasjonane 
får komme med sine innspel og før det har vore eit trepartsarbeid om budsjettet.  
 
Ein god prosess vil etter vår meining og erfaring, vere involvering og medverknad i forkant av 
budsjett, offenfentleggjering av budsjett, høyringsprosess med handsaming i AMU og 
Administrasjonsutvalet, deretter vidare til formannskapet og kommunestyret. 
 
Det er heller ikkje sett ned eit Arbeidsmiljøutval for den nye kommunen, og det er ein heilt vanleg 
prosess at budsjettet skal handsamast i AMU før i Admininstrasjonsutvalet.   
 
Slik vi les budsjettet, er det ikkje i samsvar med intensjonsavtalen på områda kvalitet, kompetanse og 
førebygging i NØK. Til dømes skal ein ha eit felles mobbeprogram for skule og barnehage, og 
samstundes tek ein vekk opplæringsmidlar og kuttar i årsverk i denne sektoren.  
 
Vi les òg i budsjettet at det skal trekkjast ned 2 årsverk av tillitsvaltsressursen, med grunngjeving i at 
prosjektperioden er ferdig. Etter vår meining er arbeidet ikkje ferdig når ein ser på arbeidsoppgåver 
som er utsett til etter 01.01.20  
HA del B §3.3(j) seier: I forbindelser med større omstillinger /prosjekter skal behovet for ytterligere 
frikjøp av tillitsvalgtsressurser drøftes. 
Det har ikkje vore drøfta at tillitsvalte ikkje har behov lenger. 
Vi ber om at det ekstra frikjøpet som er gitt i prosjektperioden, vert forlenga for heile 
omstillingsperioden.  
 
Vi viser òg til høyringsuttalar gitt av den enkelte arbeidstakarorganisasjon, med høyringsfrist er 
16.12.19. 
 
Vedtak i Administrasjonsutvalet 10.12.2019 - saksnr.  004/19 
Administrasjonsutvalet tek saka til orientering. 
 
Behandling i Formannskapet 18.12.2019:

 
Tilleggs og endrings forslag til rådmannens budsjett frå SL, V, FRP, KRF og H    Silvia Haugland H  
Økonomiplan 2020-2023 

A. Følgjande oppgåver skal prioriterast i planperioden: 
 

1. Kommunen skal utviklast i tråd med intensjonsavtalen for nye Øygarden kommune.  
Det skal utarbeidast kommunal planstrategi som må vedtakast innan september 2020.  

2. Arbeidet med samfunnsdelen til kommuneplanen skal starte opp snarast. 
3. Det skal utarbeidast ein lokal veg- og samferdselsplan.   
4. Det skal lagast ein klima- og miljøplan for kommunen.  
5. Det skal lagast ein eigen handlingsplan som sikrar at Øygarden blir en «JA-kommune» 
6. Det skal utarbeidast ein eigen veteranplan. 
7. Det skal lagast ein plan for oppfølging av ulovlege byggetiltak. 
8. Målet er at i løpet av 4-årsperioden skal driftsbudsjettet vere uavhengig av 

eigedomsskatt. 
9. Tenestene skal effektiviserast slik kommunen reduserer avhengigheit av eigedomsskatt 

i drifta.  
10. Det skal ikkje innførast eigedomsskatt på hytter, bustad eller næring.  
11. Det vert fremja sak om kva tenester/oppgåver som ikkje er lovpålagte kommunale 

oppgåver som kan verta aktuelle å ta ut av budsjettet for 2021.  
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12. Innføre en ny modell og finansiering av næringsutvikling. 
13. Redusere utgiftene ved bruk av eksterne konsulentar. Det skal fremjast eiga sak om 

omfanget.   
14. Kommunen skal hente ut ein effektiviseringsgevinst på minst 20 millionar innan 

utgangen av budsjettåret, jfr rapport Telemarksforskning. 
15. Starte arbeidet med ein ny skule på vestsida til erstatning for Skålevik skule. 
16. Styrkje innsatsen mot mobbing og trakassering gjennom felles antimobbeprogram i 

barnehagar og skular. Vurdere å opprette eit mobbeombod i løpet av perioden.  
17. Det skal leggjast til rette for meir yrkesretta opplæring i 9. og 10. klasse. 
18. Det skal vere kontinuerleg  barnehageopptak i kommunen.  
19. Det skal fremjast sak om gjennomgang av skule- og barnehagesektorane for å 

harmonisera og redusera driftskostnadane. Det skal setjast måltal for dei einskilde 
einingane frå hausten 2020 basert på KOSTRA-samanlikningar. Driftskostnadane bør 
etter harmonisering spegle samanliknbare einingar på landsbasis. 

20. Starte arbeidet med eit nytt regionalt rådhus/kulturhus eventuelt som eit 
samarbeidsprosjekt mellom offentleg og privat sektor. Det skal utgreiast mogeleg 
samordning med ny vidaregåande skule. Dette må sjåast i samband med økonomiplan 
og langtidbudsjett. 

21. Starte arbeidet med å utgreie eit nytt heildøgn omsorgstilbod uavhengig av diagnose.    
22. Det skal straks setjast i gong arbeid med formål å auke talet på heildøgnplassar både 

for somatiske og demente brukarar, her under skjerma einingar. Det skal fremjast sak i 
første tertial. Saka skal også gjere greie for bruk av paviljongen ved Fjell sjukeheim til 
dette formålet. 

23. Invitere næringslivet og utdanningsinstitusjonar til å etablere eit senter for utvikling av 
velferdsteknologi  

24. Vurdere å fremje sak om å oppretta eit kommunalt føretak for alle helsebygga i 
kommunal eige eller i sameige med Helse Vest. 

25. Sluttføring av sentrumsplan Skogsskifte.  
26. Det skal utarbeidast sak om tiltak for å utjamna sosiale forskjellar hos barn og unge for 

å redusere barnefattigdom 
27. Arbeide for at det kan skapast fleire lærlingplassar i kommunen og næringslivet. Ved 

nye offentlege kontraktar skal bedrifter som har lærlingar føretrekkjast.  
28. Sikra gjennomføring av nytt Sotrasamband, og vegsambanda Sotra nord og Sotra sør. 
29. Det skal i første halvår 2020 gjennomførast ei tidsregistrering på bygge- og 

reguleringssaker.  
30. Trafikksikringtiltak på Idrettsvegen Søre Straume vert å koma attende til i revidert 

budsjett i juni 2020. 
 

B.  Investeringar over 20 mill. skal attende til politisk behandling for endeleg vedtak om 
oppstart.  
 
    
C. Følgjande investering skal takast ut av budsjettet (tal i heile tusen): 
30 Hjeltefjorden sjøfront – molo                      10 000  
  
 
D. Budsjettet skal reviderast første og andre tertial 2020 
 
 
E. Endringar i resultatbudsjettet 
Endringar i budsjett 2020-2023  
  
  Tal i tusen 
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Auke i skatteøyre til 3% jfr statleg norm 3 000 
Refusjon inntekstsutjamning 9 600 
Havbruksfondet, auke 10 000 
Utbytte BKK og BIR 500 
Sjukepengerefusjon 2 000 
Eigenkapital FKP 30 000 
Innsparing v/harmonisering/omstilling 20 000 
Reduksjon i vikarutgifter 10 000 
SUM I INNTEKTSAUKE 85 100 
    
Vest norsk Brusselkontor 150 
Skuleturar undervisningsopplegg Polen 3 000 
Forprosjekt utbygging demensomsorg 2 000 
Pitstop 600 
Treff + 25 
Lærling, tilbakeført 1 000 
SUM KOSTNADER 6 775 
    
Tilføres dispfond 78 325 
 
F: Medlemskap og tilskot til organisasjonar 
Det blir lagt frem eiga sak i februar som skal visa ei detaljert oversikt over alle tilskott  som vert 
vidareført i den nye kommunen.  
Tabellen under dette punktet går ut med unntak av punkta under. Resterande sum i rådmannens 
tabell vert tilbakeført til den generelle posten for tilskot til lag og organisasjonar for seinare 
omfordeling etter søknad. Dette for å ikkje skapa forfordeling til einskilde organisasjonar. 
Fylgjande blir dekt av denne budsjett posten:  
Museum Vest  Nordsjøfartsmuseet, Kystmuseet, Fjell Festning à 4.602.000 
Øygarden KFUK-KFUM, Homestart à 1.200.000 
Aktiv+ à 25.000 
 
Budsjettforslag fra Arbeidarpartiet, Senterpartiet, Sv og Rødt    Marianne Sandahl Bjorøy Ap  
Endringsbudsjett i forhold til kommunedirektøren i Øygarden sitt fremlegg til budsjett. 
 
Arbeidarpartiet, Senterpartiet, SV og Rødt legger frem felles budsjettforslag for perioden 2020 – 
2023. 
Arbeidarpartiet, Senterpartiet, SV og Rødt legger fram et felles budsjettforslag som har utgangspunkt 
i en bærekraftig utvikling og som handler om å ta vare på behovene til menneskene som lever i dag, 
uten å ødelegge for neste generasjoner. 

Øygarden kommune skal være en veldrevet kommune med god økonomistyring og som setter 
kommunen i stand til å utføre de lovpålagte plikter som vi har ansvar for.  Partiene Arbeidarpartiet, 
Senterpartiet, SV og Rødt, skal arbeide for og fremme forslag som fremmer gode oppvekstsvilkår, 
gode omsorgstilbud for våre innbyggere.   
Arbeidarpartiet, Senterpartiet, SV og Rødt mener at intensjonsavtalens målsetting om at 
effektivisering skal tas ved naturlig avgang skal gjennomføres.  
Arbeidarpartiet, Senterpartiet, SV og Rødt legger frem et endringsbudsjett i 20 punkter. 
 
Begrunnelse for prioriteringer i 2020: 

1. Havbruksfondet øket med 10 mill i forhold til kommunedirektørens budsjett i 2020 jfr. 
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erfaringstall fra 2018 

2. I kommunestyret 21.11.2019 vedtok flertallet å heve honorarene til valgte 
utvalgsledere og nestledere i utvalgene.  Dette er helt feile signaler å gi i en 
«oppstartsfase» av ny kommune samtidig som vi forventer en ekstra innsats fra alle 
våre ansatte for å få den nye kommunen opp å gå. 

3. Jfr. flertallet sitt budsjettforslag der de forventer en inntektsutjamning i forbindelse 
med kommunesammenslåingen 

4. Jfr. erfaringer fra tidligere år velger vi å øke budsjettposten «økt utbytte fra BKK og 
BIR» 

5. Jfr. flertallet sitt budsjettforslag om forventing om økte skatteinntekter  

6. Partiene Arbeiderpartiet, Senterpartiet, Sv og Rødt ønsker å utrede innføring av 
eiendomsskatt på næring i den nye kommunen.  Jfr. kommunedirektøren: Vi kan 
forvente en inntekt på minimum 20 millioner pr. år.   

7. Alle investeringstiltak som ikke er påbegynt har vi tatt ut av investeringsprogrammet.  
Dette vil redusere behovet for låneopptak betydelig og som en konsekvens vil også 
renteutgifter og avdragsutgifter reduseres 

8. Jfr. flertallet sitt budsjettforslag legges det tilgrunn en forventing om ytterligere 
realisert egenkapital fra Fjell kommunale pensjonskasse.  Ap, Sp, Sv og Rødt legger også 
dette til grunn og at realisert egenkapital tilføres egenkapitalen i Øygarden kommune 

9. Tilskuddsordninger til lag og organisasjoner, som ikke er lovpålagte, skal gjennomgås 
og vurderes på nytt.  En ny kommune må ha nye retningslinjer og en politikk på hvor 
hvordan vi skal håndtere behovet for tiltak kommunen selv kan løse. 

Tilskudd som ulike lag og organisasjoner har mottatt i 2019 videreføres inntil nye 
retningslinjer er vedtatt.  Unntaket er det ekstratilskuddet Homestart fikk av Fjell 
kommune i 2019 på kr. 400.000,- for å dekke opp for bortfall av statlig tilskudd i 2019. 

1. Sikre grunderparken videre drift i perioden 2021 – 2023 

2. Eiendomsskatt på petroleumsanlegg er i sin helhet brukt inn i driften av nye Øygarden 
kommune.  Det er ikke bærekraftig på sikt og vi må gradvis trekke eiendomsskatten for 
å skape et handlingsrom i forhold til nedbetaling av gjeld og til investeringer i 
nødvendig infrastruktur. 

3. Egenkapitaluttak fra Fjell kommunale pensjonskasse overføres til egenkapital 

4. Skoleturer/undervisningsopplegg til Polen for alle 10. klasser opprettholdes.  For å 
opprettholde gratisprinsippet i forhold til skoleturer er det viktig at Øygarden tar et 
eget ansvar for at disse turene blir gjennomført etter lover og forskrifter 

5. Opprettholde nivået på antall lærlinger i kommunen.  Øygarden kommune vil trenge 
mange fagarbeidere i framtiden og kanskje mest innen helse- og omsorg og barne- og 
ungdomsarbeiderfaget. Derfor er det viktig at Øygarden kommune tar sitt 
samfunnsansvar og bidrar til at ungdom får gjennomført sin praksisperiode innenfor de 
yrker som kommunen kan tilby. 

6. Kommunal landbruksstøtte opprettholdes 

7. Undersøkelser viser at mange ungdommer dropper frokosten noe som kan være 
negativt ut fra et læringsperspektiv.  Enkel tilrettelegging av et sunt frokosttilbud kan 
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fremme læring og bidra til av elevene danner gode kostvaner som de kan ta med seg 
videre i livet. Ap, Sp, SV og Rødt ønsker å prioritere skolefrokost og har satt av midler til 
dette fra 2021. 

8. Vi vet at flere klarer seg om hjelpen kommer tidlig.  Oppmerksomhet rundt psykisk 
helse trenger større oppmerksomhet og vi ønsker derfor å styrke rammene i forhold til 
kommunedirektørens budsjett.  Vi ønsker et mer formelt samarbeid mellom barnevern, 
politi, skole og NAV slik at innsatsen styrkes. 

Utenforskap handler om mennesker som står på utsiden av fellesskapet.  Det kan være 
skole- arbeidsliv eller mennesker som ikke har et sosialt nettverk eller føler tilhørighet 
til samfunnet.  Vi ønsker det skal utarbeides en handlingsplan for hvordan Øygarden 
kommune skal imøtekomme utfordringer blant barn og unge.  Utarbeiding av 
handlingsplanen må være et samarbeidsprosjekt mellom barnevern, skole, politi og 
NAV.  Det må også prioriteres flere miljøterapeuter inn i Øygardsskolen. 

1. Det skal igangsettes et prøveprosjekt med helsestasjon for eldre.  En helsestasjon for 
eldre må ha en «drop-in» mulighet der eldre kan henvende seg for å få råd og 
veiledning knyttet til mindre utfordringer, men som gjør at den eldre kan klare seg selv 
litt lenger. 

2. Øygarden kommune skal være en klimavennlig kommune og der det skal utarbeides en 
klima og miljøplan for hele den nye kommunen.  

I tillegg må Øygarden kommune ta mål av seg til: 

·  å bli en plastfri kommune innen 2022 

· Søke medlemskap i KIMO (Kommunenes internasjonale miljøorganisasjon) 

· Legge til rette for bruk av solenergi ved nye utbyggingsprosjekt 

· Å kun ha kjøretøy i kommunal eie/leie som er utslippsfrie kjøretøy 

1. Kontroll av ulovlige tiltak skal prioriteres i Øygarden kommune.   

I tillegg ønsker vi at: 

a. Øygarden kommune, som har innkjøpsmakt, skal bruke denne ved å stille krav om 
seriøsitet og grønne innkjøp og at Øygarden kommune skal prioritere aktører som tar 
samfunnsansvar.  I anbudsprosessen skal kommunen stille krav til aktører/bedrifter 
som har landsdekkende avtaler med fagforeninger som har innstillingsrett og som har 
ordnede lønns- og arbeidsforhold for ansatte.  Øygarden kommune skal prioritere 
aktører som er lærlingebedrift og som har lærlinger i arbeid. 

b. I Øygarden kommune skal regelen være 100% stillinger og der det å arbeide deltid skal 
være frivillig.   Det skal opprettes en «vikarpool» som skal sikre hele stillinger, 
kvalifiserte medarbeidere,  men også bidra til en mer smidig bruk av vikarer og et 
lavere sykefravær.   

c. Det skal arbeides videre med å muliggjøre en båtforbindelse fra Øygarden kommune til 
Bergen for å avlaste trafikken på rv555 i rushperioden. 

Investeringsbudsjettet: 

Alle investeringsprosjektet som ikke er påbegynt tas ut av kommunedirektørens forslag til 
investeringsbudsjett 2020 – 2023. 
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Arbeiderpartiet, Senterpartiet, SV og Rødt vil allikevel prioritere å legge inn igjen: 

· Barnehage Spildepollen (forprosjekt og bygging) 

· Omsorgsboliger for funksjonshemmede  (nord/sør) 

I tillegg vil disse partiene prioritere: 

· Områdemodell/fondsmodell for Straume sentrum 

· Rehabilitering av gamle Straumssundet bro 

· Vestsidevegen (det ble avsatt 30 mill til denne strekningen i budsjettet for 2019) 

  
ENDRINGSFORSLAG I FORHOLD TIL KOMMUNEDIREKTØRENS FORSLAG 

  

       
  2020 2021 2022 2023 Totalt 
       

1 Havbruksfondet   10 000 
000  

    1 000 
000  

  10 000 
000  

      1 000 
000  

    22 000 
000  

2 Reduksjon av lønn til politikere 
bevilget i KS møte 21.11.2019 

    1 000 
000  

    1 000 
000  

    1 000 
000  

      1 000 
000  

      4 000 
000  

3 Refusjon inntektsutjamning     9 600 
000  

    9 600 
000  

    9 600 
000  

      9 600 
000  

    38 400 
000  

4 Økt utbytte frå BKK og BIR     1 000 
000  

    1 000 
000  

    1 000 
000  

      1 000 
000  

      4 000 
000  

5 Økt skatteanslag      3 000 
000  

    3 000 
000  

    3 000 
000  

      3 000 
000  

    12 000 
000  

6 Eiendomsskatt på næring                   -    20 000 
000  

  20 000 
000  

    20 000 
000  

    60 000 
000  

7 Reduserte renter og avdrag i 
forbindelse med redusert invest. 

    2 500 
000  

    2 000 
000  

    1 500 
000  

      1 000 
000  

      7 000 
000  

8 Egenkapital FKP   30 000 
000  

                  -                    -                      
-  

    30 000 
000  

9 Evaluere og harmonisere 
tilskuddsordninger i Øygarden 
kommune 

       400 
000  

       800 
000  

    1 000 
000  

      1 200 
000  

      3 400 
000  

       
 Sum inntektsøkning i 2020   57 500 

000  
  38 400 

000  
  47 100 

000  
    37 800 

000  
  180 800 

000  
       
 Utgifter      
       

10 Grunderparken Vest                   -      1 500 
000  

    1 500 
000  

      1 500 
000  

      4 500 
000  

11 Frigjøring av eiendomsskatt frå drift 
/nedbet. av gjeld/nye investeringer 

  15 145 
000  

  16 700 
000  

  25 900 
000  

    16 600 
000  

    74 345 
000  

12 Egenkapital FKP overført til 
egenkapital 

  30 000 
000  

                  -                    -                      
-  

    30 000 
000  

13 Skoleturer/undervisningsopplegg - 
Polen - 10. klasse 

    4 000 
000  

    4 000 
000  

    4 000 
000  

      4 000 
000  

    16 000 
000  

14 Tilbakeføring av lærlingetilskudd     1 000     1 850     1 850       1 850       6 550 
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000  000  000  000  000  
15 Opprettholdekommunal 

landbruksstøtte 
       350 

000  
       350 

000  
       350 

000  
         350 

000  
      1 400 

000  
16 Innføring av skolefrokost til på våre 4 

ungdomsskoler 
                  -      5 000 

000  
    5 000 

000  
      5 000 

000  
    15 000 

000  
17 Styrking av barnevernstjenesten og 

tjenester innen BUFT 
    5 000 

000  
    5 000 

000  
    5 000 

000  
      5 000 

000  
    20 000 

000  
18 Etablering av helsestasjon for eldre        500 

000  
       750 

000  
       750 

000  
         750 

000  
      2 750 

000  
19 Utarbeiding av klimaplan, tiltak for 

plastfri kommune osv. 
    1 000 

000  
    2 000 

000  
    1 500 

000  
      1 500 

000  
      6 000 

000  
20 Styrking av arbeidet mot ulovlige 

tiltak - plan og byggesak 
       505 

000  
    1 250 

000  
    1 250 

000  
      1 250 

000  
      4 255 

000  
       
    57 500 

000  
  38 400 

000  
  47 100 

000  
    37 800 

000  
  180 800 

000  
       

 
 
INVESTERING 
Nr Prosjekt Brutto 

prosjekt-
utgift 

Tidl. 
Løyvd 

2020 2021 2022 2023 Sum 
2020-
2023 

1 KLP Egenkapitalinnskudd Årlig Årlig  36 000   9 500   10 000   10 500  66 000  
2 Investering IKT Årlig Årlig  16 000   12 000   12 000   12 000  52 000  
3 Nødnett      1 200         1 200  
4 Tomtekjøp Årlig Årlig  2 000   2 000   2 000   2 000   8 000  
5 Ombygging/rehabilitering bygg Årlig Årlig  15 000   15 000   15 000   15 000  60 000  
6 Kommunale kaier - påkostning 

(vedlikehold?) 
Årlig Årlig  600   600   600   600   2 400  

7 Rehabilitering eldre barnehager 
inkl. 8 

 26 700  17 700   3 000   3 000   3 000     9 000  

9 Trafikksikring 
støypekanter/overvann (pkt 9-10) 

Årlig Årlig  10 000   10 000   10 000   10 000  40 000  

13 Nye omsorgsboliger for 
funksjonsh. Nord/sør 

7200 3200  17 125  -  -  -  17 125  

14 Barnehage Spildepollen, 
forprosjekt og bygging 

 33 800     23 700   10 100      33 800  

25 Hjeltefjorden symjehall  120 000  105 000   15 000        15 000  
26 Uteområde Hjeltefjorden Arena  15 800  10 800   5 000         5 000  
27 Hjeltefjorden symjehall  31 250  28 250   3 000         3 000  
30 Områdemodell for Straume 

Sentrum 
 100 000     25 000   25 000   25 000   25 000  100 000  

31 Straumssundet bru (gamle)  30 000     15 000   15 000      30 000  
32 Vestsidevegen   50 000  30 000   3 000   7 000   10 000    50 000  

                  
  Sum investering totalt      190 

625  
 109 
200  

 87 600   75 100  462 525  

          -  
          -  
  Finansiering               
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  Mva.komp    -45 
787  

 -17 
060  

 -11 
040  

-7 940   -81 827  

  Tilskudd   -4 356      -4 356  
  Husbankmidler LMS    -35 

000  
    -35 000  

  Inntekter realisering av Fjell kommunale 
pensjonskasse 

  -30 
000  

    -30 000  

  Investeringsfond   -6 000  -9 500   -10 
000  

 -10 
500  

 -36 000  

  Låneopptak      -69 
482  

 -82 
640  

 -66 
560  

 -56 
660  

-275 
342  

  Sum finansiering      -190 
625  

 -109 
200  

 -87 
600  

 -75 
100  

-462 
525  

 
 
 
 
Budsjettforslag frå FNB    Einar Hadler Jakobsen FNB  
FNB Øygarden - Folkeaksjonen mot mer bompenger ligger med dette frem sitt alternative budsjett 
for Nye Øygarden kommune i 2019, med tilhørende handlingsprogram for 2020-2023. Budsjettet er 
det første i kommunes historie, dette budsjettet baserer seg i hovedsak på å sikre nødvendig drift av 
kommunen.   
FNB Øygard vil føre en tydelig politikk, der våre klare prioriteringer vil være at kommunen i størst 
mulig grad skal prioritere sine lovpålagte oppgaver.  
Nye Øygarden skal være en god kommune å vokse opp og bo i for alle innbyggerne, helse er viktig i 
alle former, i samfunnet vårt er folkehelse og arbeid for å forbedre dette viktig for å redusere 
livsstilsykdommer og hver og en av oss er forpliktet til å ta ansvar for eget liv og helse.  
Nye Øygarden kommune skal være en stabil, trygg og kvalitetsorientert leverandør av tjenester til 
sine innbyggere.   
Under sammenslåing av kommunene Fjell, Sund, Øygarden har vi registrert at kommunen har gradvis 
lagt seg over på siden, grunnet overforbruk, man skylder også på mindre offentlige rammeoverføring 
selv om disse burde være tilstrekkelige til den øvelsen sammenslåingen har vært. 
Signal effekten ved at kommunestyre medlemmene i posisjon bevilger seg selv høyere godtgjørelse i 
en kommune som allerede sliter med å gi gode tilbud til enkelte av gruppene i samfunnet er derfor 
foruroligende. 
Posisjonens smørbrødliste med tiltak vil også bringe kommunen til et ytterpunkt i økonomi planen 
som ikke er heldig for videre drift. 
Rådmannens signal ved å vise til Robek-Listen ved åpningen av en ny kommune er faktisk et positivt 
signal om at vi er på feil vei økonomisk sett, en kommune kan ikke gå konkurs i realiteten, men en 
kan få stoppet investeringer som ikke er av nødvendig karakter, og en kan få prøvet sakene for 
fylkesmannen på en god måte uten å ta til blankofullmakter som vi har registrert at noen av 
kommunene har utøvd. Men med de føringene posisjonen ligger seg mot, er det gjerne en gode å bli 
antatt i listen tidligst mulig.  
Arbeidet med å sikre gode mulighetsstudier, og tilrettelegge for infrastruktur er et arbeid som er 
både viktig og relevant inn i arbeidet med Nye Øygarden kommune 
I området Straume vil det være knyttet store investeringer som det i dag ikke er tatt høyde for i 
forhold til konsekvens analyse og økonomi plan.  
Øygarden kommune har pekt på at vi skal være en sykkelkommune 
Arbeidet så langt har vist at Øygarden ikke i har greid å sette av nok midler, eller vise 
gjennomføringsevne til å komme i gang med å løse utfordringene med en godt utbygd gang – og 
sykkelveinett mellom de sentrale områdene i kommunen.  
FNB vil være en pådriver for å sikre fremdrift med utvikling av områdene våre. I Øygarden vil det 
være behov for store investeringer i infrastruktur spesielt på vann og avløpssiden. Utbygging av dette 
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skal være av minst mulig kostnadsbelastning for innbyggerne. Dersom ØyVar AS ikke er i stand til 
dette må kommunen vurdere om arbeidet skal bestilles etter oppdrag fra kommunen selv.  
Høy kvalitet på skole er viktig for FNB og dette budsjettet viser at vi ønsker å gjøre prioriteringer 
innenfor dette feltet. Videre er det viktig for oss at vi fortsetter satsingen på bo – og omsorgssenter 
som leverer tjenester med høy kvalitet vi blir flere eldre fremover og må sko oss for dette. 
FNB er ikke driver av eiendomsskatt, det skal være fritak på det private. I forhold til bedrift skal uttak 
reduseres gradvis i perioden. 
Når byverksavtalen kommer på planet vil vi være sterkt imot denne. 
 
Vi fremstiller rådmannens grunntall og omprioriterer områder i forhold til drift. 
 
Investeringsbudsjettet  
 
1• Bo og omsorgssenter økning, rådmann fordeler. 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 5 5 5 5 20 
 
2• FNB ser behovet for å styrke den akutte legevaktstjenesten. FNB ønsker å bedre tilbudet til 
innbyggerne og redusere ventetid samt sikre redundans og finansiering. Arbeidet må sees i 
sammenheng med den nært forestående sammenslåingen. Tiltaket bevilges 2 Mill 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 ,50 ,50 ,50 ,50 2   
 
3• Relokalisering av brannvern i forhold til kommuneplan Nye Øygard Kommune 
Kommunalt brannvern område Kolltveit med alle fasiliteter. 
Forprosjektering bygg / anlegg  
 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 15 15 15 15 60 
  
4• FNB mener frisk luft og en variert tur i det fri er en gode for kropp og sjel, vi gir en økning for 
turløyper i kommunen  
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 0,3 0,3 0,3 0,3 1,2 
 5• Økning av lokal landbruksstøtte til tiltak for forbedring av kisteveiter for jordbruk  der dette er 
trappet ned, og kultur område trenger ny kultivering for å redusere overvanns ansamling og bortfall 
av viktig  kulturlandskap.  
 2020 2021 2022 2023 Sum  
 1,3 1 1 1 4,3 
 
6• Tilrettelegge for i større grad for kommunal og privat utbygging av trygghetsboliger, 
sykehjemsplasser, hospiter, demenslandsbyer og private bofellesskap. Bo og omsorgssenter økning 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 25 25 25 25 100 
 
7• Tilskudd utvikling sykkelstier i nærområdene  
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 1 1 1 1 4 
 
8• Vi ønsker et levende arbeidsmarked vil derfor gi gode rammebetingelser til gründere og 
bedriftseiere knyttet til innovasjon og utvikling gjennom kommunalt innovasjonsfond, FNB ser for seg 
et havbruk kluster i kommunen. 
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 2020 2021 2022 2023 Sum 
 0,5 0,7 0,9 1 3,1 
 
•9 Kultur FNB ser verdien av visuelle verdier og støtter lysfestivalen fjell festing. 
I samband med museumsdrift. 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 0,5 0,5 0,5 0,5 2 
 
10• Økning skole, fordeling i forhold til behov, rådmann prioriterer. 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 3 3 3 3 12 
 
11• Videreføring av plan arbeid Fastlandssamband Lerøy & Bjelkarøy 
Fastland sør 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 0,3 0,3 0,3 0,1 1 
 
12• Økning for kontroll utvalget i kommunen 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 0,3 0,2 0,2 0,2 ,9 
 
13• Økning for ppt / psykisk helse 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 0,3 0,2 0,2 0,2 ,9 
 
Sum tiltak  2020 2021 2022 2023 Sum 
 53 52,7 52,9 52,6 211,4 
 
Innsparing 
 
1• Ingen gebyr økning for Plan, Bygg og oppmålings tjenester. Etter sammenslåing har gebyrøkingen 
innenfor byggesaksgebyrer vært vesentlig. FNB ønsker å bremse denne utviklingen og vil redusere 
avgiftene for gebyrene med 4 % i forhold til nytt gebyr regulativ. Skal en ha levende bygder så må 
innbyggerne ha mulighet til finansiering av egen bolig uten å bli tynget av lokale byggesaksgebyrer og 
avgifter. Om ikke dette realiseres må området byggesak reduseres med mer enn 7-9 årsverk for å 
kunne gi en effekt for innbyggerne der behandlings frist reduksjon med 25% pr uke som motvirkende 
faktor og fordel for innbyggerne. 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 7,2 7,2 7,2 7,2 28,8 
 
2• Robek- lista  
Innsparing av ressurser ved overordnet kontroll av kommunen gjennom overformynderi i forhold til 
realitetsbehandling ved varige driftsmidler lån, leasing, leie, anlegg. 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 50 50 50 50 200 
 
3• Et politiske utvalg nedlegges: Utvalg for Samfunnsutvikling   Utvalget foreslås avviklet i løpet av 
Januar 2020 Da utvalget så langt produserer produkter av meget begrenset verdi, og oppholder 
bemanning i administrasjonen som kan frigjøres for å kunne rette fokuset mot reelt arbeide. 
Kostnadene for å drifte dette utvalget i 3 mnd. i 2019 beløper seg til ca. kroner 250 000 i 
administrasjon, møtegodtgjørelser osv. FNB mener at utvalget bør nedlegges fra 31.12.2019 slik at 
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administrativ kapasitet frigjøres.  
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 0,85 0,85 0,85 0,85 3,04 
 
4• Hjeltefjorden sjøfront re prioritering. 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 10    10 
 
5• Konkurranseutsetting av oppmålingstjenester Rådmannen bes iverksette konkurranseutsetting av 
oppmålingstjenestene. FNB ønsker at rådmannen skisserer en modell der kommune kun fungerer 
som bestiller organ på vegne av innbyggerne og bestiller tjenestene av private aktører etter behov. 
Dette må ses i sammenheng med sammenslåingen. Det vil være en stor usikkerhet rundt effekten 
økonomiske av tiltaket, men en besparelse på 2,05 Mill kroner er en forsiktig effektivitetsgevinst.  
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 0,55 0,5 0,5 0,5 2,05 
 
6• Innføre et mål om at ingen NAV-brukere skal gå ledige i mer enn 5uker uker uten å få et tilbud om 
arbeid eller utdanning, arbeidstrening eller annen aktivitet. Reduksjon kost 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 0,8 0,8 0,8 0,8 3,2 
 
7• Større bruk av egne kommunale bygg, fremfor utleie, vi ser her en stor innsparing da kommunen 
leier bygg for 40 millioner i året vi ser her en innsparing på ca. 23 Mill i året 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 23 23 23 23 92 
 
8• Innsparing avvikling Brussel kontor. 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 0,16 0,16 0,16 0,16 0,64 
 
9• Harmoniseringstiltak/driftsutgifter i kommunen, rådmann utarbeider handlingsplaner og 
temaplaner for videre samhandling vi ser for oss en fordel pr år  
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 6 6 6 6 24 
 
10• Tilrettelegge for at eldre kan bo hjemme så lenge som mulig, ved blant annet å ta i bruk 
velferdsteknologi.  
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 0,50 0,25 0,25 0,25 1,25 
 
11• Legge til rette for at praktisk bistand i hjemmet og i hjemmesykepleien kan organiseres som en 
felles tjeneste, og dermed sikre at hverdagsrehabilitering blir en integrert del av de ordinære 
tjenestene. 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 2 2 2 2 8 
 
12• Ha flere tverrfaglige oppfølgningsteam som skal bidra med koordinering og yte tilrettelagte, 
flerfaglige tjenester. Teamene skal kartlegge brukernes mål og behov og tilrettelegge og skreddersy 
et tilbud ut fra dette. 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 1 1 1 1 4 



39 
 

13 • Salg av kommunale bygg rådmann fremlegger liste til avhending.  
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 16 8 8 8 40 
  
14• Kutt i tolketjeneste innvandring, større fokus på Norsk opplæring. 
 2020 2021 2022 2023 Sum  
 2,3 2,3 2,3 2,3 9,2 
  
15• Reduksjon personell innsparing  
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 12 12 12 12 48 
 
16• Bygging av lagerbygg i Porsvika, kommunen skal ikke drive med næringsvirksomhet.  
Ønsker fiskeriet i Porsvika bygg, så kan dette etableres ved innskudd fra næringen til fellesarealer 
basert på innskudd fra hver interessent i forhold til leietid og avtale. 
Ved utgang av restavtale kan denne utkjøpas enkeltvis. 
 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
  2,65 2,65  5,3 
 
Sum endring 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 132,36 116,71 116,71 114,06 479,84 
 
Økonomiplan 2020-2023  

  2020 2021 2022 2023 
Driftsinntekter -2 861 087 -2 898 177 -2 967 099 -3 039 403 
Driftsutgifter 2 873 568 2 863 604 2 931 228 3 004 829 

Netto drift 36 933 -3 127 -4 243 -4 380 
Endring -79 000 -64 010 -63 810 -61 460 

Sum -42 067 -67 137 -68 053 -65 840 
Avsetning til 

disposisjonsfond 5% 
-2 103,35 -3 356,85 -3 402,65 -3 292 

 
Reduksjon 

 2020 2021 2022 2023 Sum 
1 7,2 7,2 7,2 7,2 28,8 
2 50 50 50 50 200 
3 0,85 0,85 0,85 0,85 3,04 
4 10       10 
5 0,55 0,5 0,5 0,5 2,05 
6 0,8 0,8 0,8 0,8 3,2 

 

 
Budsjettforslag frå MDB    Maria Thomassen MDG  
Endringsbudsjett i forhold til «Budsjett og økonomiplan 2020-2023» fra kommunedirektøren i nye 
Øygarden kommune 
 
Budsjettforslaget inneholder først en forklaring på hvilke velferdstilbud vi mener det er feil å kutte i. 
Videre går vi inn på hvor vi i Miljøpartiet De Grønne ønsker å endre de kommunale budsjettene slik 
at vi kan føre den nye storkommunen i en mer bærekraftig retning. Til slutt har vi en oversikt over 
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endringsbudsjett. Her synliggjør vi at våre ønsker om å ikke kutte i velferd er mulig å få til økonomisk 
om man ønsker det politisk.  
 
Reversere velferdskutt: 
- Ønsker ikke å kutte i 53,7 årsverk 
Nye Øygarden kommune legger opp til å kutte i 53,7 årsverk i tjenesteytelsen i kommunen. Ansatte i 
både barnehage, SFO, PPT, BUFT, NAV, fysio, musikkterapi, renhold, digitalisering, miljøforvaltning, 
oppmåling og ikke minst 28 hele stillinger i skolen kuttes vekk. Dette ønsker ikke vi i MDG. Vi ønsker 
en kommune som yter god velferd til sine innbyggere. Derfor har vi fokus på å ikke kutte i stillinger i 
vårt endringsbudsjett. 
 
-Ønsker ikke å kutte i vikarer, bøker og lærlingstillinger 
Det legges opp til å kutte 36 millioner i vikarutgifter i løpet av perioden. Posisjonen legger opp til å 
øke dette kuttet med 40 mill. MDG ønsker ikke noe kutt. Vi synes det er viktig med god bemanning i 
barnehage og skole. Det er også lagt opp til å kutte i utstyr. Vi har redusert utstyrskuttet for å sikre 
lærebøker til elevene i skolen. MDG velger også å ikke kutte i lærlingstillinger. 
 
-Ønsker å drifte det nye lokalmedisinske senteret 
MDG har satt av midler for å drive det helt nye lokalmedisinske senteret kommunen har bygget. Vi 
ønsker å bruke de kommunale byggene og særlig synes vi det er viktig å bruke et helt nytt og 
moderne senter. 
 
-Ønsker ikke kutt i barnevernet, vedlikehold og landbruksstøtte 
Alt skal kuttes i den nye kommunen. Blant annet kjøp av tjenester i barnevernet. Det skal også kuttes 
i vedlikehold av de ulike byggene. Selv om det tidligere har blitt kuttet i både barnevernet og 
vedlikeholdet. Det skal også kuttes i hele den kommunale landbruksstøtten. Vi i MDG ønsker ikke 
disse kuttene. 
 
Bærekraftig omstilling i næringslivet og kommunen: 
-Næringslivet: 
Miljøpartiet De Grønne i nye Øygarden Kommune ønsker at vi sammen skal skape et bærekraftig 
samfunn. Vi ønsker å satse på en grønn innovasjonsavdeling i Gründerpark Vest og ikke minst 
opprettholdelse av Gründerpark Vest. MDG ønsker medlemskap i «Invest in Bergen.» Slik at vår 
storkommune kan tiltrekke seg og skape kontakter med næringsliv ute i verden. Vi ønsker også å 
skape tilskuddsordninger til selskaper som leverer dele-utleie og utlånsmuligheter. Samtidig som vi 
ønsker å styrke arbeidet mot korrupsjon og arbeidet mot ulovlige tiltak innen plan og byggesaker i 
kommunen. Dette vil føre til bedre rammer for næringslivet å operere i. Samtidig som vi kan bevege 
oss sammen mot et mer stabilt og bærekraftig samfunn.  
 
-Kommunen: 
For å kunne rette de politiske prosessene og den administrative driften i en mer bærekraftig retning 
trenger man tall og fakta for miljø og klimakonsekvensene de ulike avgjørelsene fører med seg. 
Derfor ønsker vi å ha klimabudsjett og planer på de ulike delene av kommunens drift. Der vi 
kvartalsvis kan evaluere klimabelastningen i et klimaresultat. Vi ønsker også at det skal legges frem 
belastninger for miljø og klima ved de ulike politiske avgjørelsene kommunestyret står ovenfor. Slik 
at vi kan vurdere bærekraftperspektivet i de politiske avgjørelsene.  
 
MDG ønsker også at kommunen skal innføre støtteordning for småskala insektsvennlige tiltak i hage 
og parker.  
Vi ønsker å styrke det kollektive tilbudet på sjøen. Slik av vi avlaster veinettet og blant annet ikke 
trenger å bygge firefelts motorveg i utmarken.  
 
Kommunen bør satse på klima og miljøtiltak som gir innsparing på sikt. Dermed ønsker vi å avsette en 
del økonomiske ressurser i et eget miljøfond. Dette miljøfondet kan fungere som et disposisjonsfond 
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for ulike miljø og klimatiltak som vil gi økonomiske besparelser på sikt. Et eksempel på en investering 
er solcellepanel på de største takene kommunen eier. 
 
-Styrke innbyggernes velferdstilbud: 
MDG ønsker å styrke velferdsstatens tjenester slik at vi får et inkluderende samfunn der alle har råd 
til å motta nødvendig helsehjelp. Derfor ønsker MDG i Nye Øygarden å ikke øke brukerbetalingene 
men vi ønsker å redusere kostnaden for å motta helsehjelp. Vi har dermed tilbakeført den nye 
innføringen som legges frem av kommunaldirektøren. Der det legges opp til å innføre brukerbetaling 
for praktisk bistand. I tillegg til å ikke innføre mer brukerbetaling har vi også gått inn for en reduksjon 
i brukerbetalingen på ti prosent. 
 

 BUDSJETTFORSLAG - MILJØPARTIET 
DE GRØNNE  

2020 2021 2022 2023 Totalt 

 Endring i INNTEKTER      
1 Eiendomsskatt bustad og fritid  30 60 90 180 
2 Skatt næring  20 40 60 120 
3 Havbruksfond 10 10 10 10 40 
4 Økt utbytte BKK og BIR* 1 1 1 1 4 
5 Egenkapital FKP(Fjell Kommunes 

Pensjonskasse)* 
30    30 

6 Reduksjon i lønn til posisjonen 1 1 1 1 4 
7 Refusjon inntektsutjamning* 9,6 9,6 9,6 9,6 38 
8 Økt skatteanslag * 3 3 3 3 12 
9 Fjern støtten til Rong Brass 0,25 0,25 0,25 0,25 1 

10 Reduser HomeStart støtte 0,4 0,4 0,4 0,4 2 
11 Redusert renter og avdrag i 

forbindelse med redusert inv 
2,5 2 1,5 1 7 

 Endret inntektsøkning: 58 77 127 176 438 
 *=Jfr.  Noen av posisjonens forventede inntektsendringer legger vi også tilgrunn 
       
 Endring i UTGIFTER:      

12 Økt støtte til Museum Vest, til det 
nivået de søkte om 

0,566 0,566 0,566 0,566 2,264 

13 Ikke redusere vikarutgifter som 
foreslått 

9 9 9 9 36 

14 Tilbakeføring av lærlingstilskudd 0,925 1,85 1,85 1,85 6,475 
15 Tilbakefører 1/7del av utstyrskutt. Til 

bøker i skolen 
1 1 1 1 4 

16 Tilbekafører reduksjon av kjøp av 
tjenester i barnevern 

2,25 3 3 3 11,25 

17 Tilbakefører "innføre brukerbetaling 
for praktisk bistand" 

1,56 1,7 2 2,3 7,56 

18 Velger å drifte det helt nye 
lokalmedisins senter 

3 3 3 3 12 

19 Tilbakefør kutt i kommunal 
landbruksstøtte 

0,35 0,35 0,35 0,35 1,4 

20 Tilbakefører reduksjon i vedlikehold 2,68 2,68 2,68 2,68 10,72 
       
 Tilbakefører "reduksjon i årsverk" hos:     

21 Organisasjon og digitalisering, 1 4 4 4 13 
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5årsverk 
22 Økonomi, 3årsverk 0,8 2,4 2,4 2,4 8 
23 Barnehage, 5årsverk 2 2 3 3 10 
24 Skule, 28årsverk 8,75 21 21 21 71,75 
25 SFO, 1årsverk 1,5 2 2 2 7,5 
26 BUFT(Barn unge og fam.tjeneste), 1 

årsverk 
1,5 2 2 2 7,5 

27 PPT, 1årsverk 0,35 0,8 0,8 0,8 2,75 
28 NAV og Fysio, 2,8årsverk 2 1,2 1,2 1,2 5,6 
29 Kultur, Planarbeid, Renhold. 

6,9årsverk 
5,534 10,4 10,4 10,4 36,734 

       
 Sum endrede utgifter. Slik at 
tjenestetilbudet ikke kuttes: 

44,765 68,946 70,246 70,546 254,503 

       
 Mer politiske ønsker som det nå er rom for:    

30 Klimaplan, budsjett og regnskap 4 4 4 4 16 
31 Bli medlem i "Invest in Bergen" 0,2 0,2 0,2 0,2 0,8 
32 Redusert brukerbetaling (ca10% fra 

dagens kost) 
10 10 10 10 40 

33 Holder ikke stilling "vakant": 1årsverk 
musikkterapeut 

0,5 0,5 0,5 0,5 2 

34 Ansetter dagens "vakante stilling" 
ved oppmåling og vedlikehold 

1,165 1,165 1,165 1,165 4,66 

35 Opprettholde Grunderparken Vest 1,5 1,5 1,5 4,5 
36 Ny grønn innovasjons avdeling i Grunderparken 

Vest 
0,5 0,5 0,5 1,5 

37 Innføre skolefrokost på de fire ungdomsskolene i 
kommunen 

5 5 5 15 

38 Styrke arbeide mot korrupsjon i 
kommunen og næringslivet 

2 2 2 2 8 

39 Tilskuddsordning til selskaper som leverer dele-
utleie og utlåns muligheter 

2 2 2 6 

40 Innføre støtteordning for småskala 
insektsvennelige tiltak i hage og park 

2 2 2 6 

41 Tilbyr kollektiv tilbud på sjø. Reel 
kost er høyere. Men, vi regner med 
byvekst overføring 

5 5 5 5 20 

42 Tilbakefører "spesialisttjenesten" 
som har vært en suksess i Fjell i tiår 

5 5 5 5 20 

43 Frigjøring 50% av eiendomsskatt fra 
petrolium ut av driften til kommune 

7,57 8,35 12,95 8,3 37,17 

       
 Sum valgfrie utgifter 35,435 47,215 51,815 47,165 181,63 
       
 Total oversikt:      
 Endring i inntekt fra kom.dirr 
fremlegg: 

58 77 127 176 438 

 Endring i utgifter fra kom.dirr 44,765 68,946 70,246 70,546 254,503 
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fremlegg. Som sørger for å ikke kutte 
noe i driften 
 Sitter igjen med dette resultatet: 13 8 57 106 183 
       
 Nye politiske tiltak som det er rom 
for: 

35,435 47,215 51,815 47,165 181,63 

 Budsjettendringseffekt -22 -39 5 59 2 
       

 
 
 
Votering: 
Framlegg frå MDG fekk 1 røyst  
Framlegget frå AP, SP og R fekk 3 røyster 
Framlegget frå FNB fekk 1 røyst 
Framlegget frå SL, V, FrP, KRF og H fekk 6 røyster  
Alle framlegga føl saka vidare til endeleg behandling i kommunestyret. 
Desse hadde ordet i saka: Marianne Sandahl Bjorøy (AP), Einar Hadler Jacobsen (FNB), Hogne Hauge 
(SP), Anita Garlid Johannessen (KRF), Silvia Haugland (H), Nils Kåre Skoge (H), Andreas Kallekleiv (H), 
Maria Thommasen (MDG). 
 
Vedtak i Formannskapet 18.12.2019 - saksnr.  020/19 

1 Øygarden kommunestyre vedtek rådmannen sitt framlegg til driftsbudsjett 2020 og 
økonomiplan 2020-2023 med dei endringane som er sett fram i formannskapet: 
 

2 Øygarden kommunestyre vedtek rådmannen sitt framlegg til investeringsbudsjett 
2020 og økonomiplan 2020-2023 med dei endringane som er sett fram i 
formannskapet:  
 

3 Skatt til kommunen vert skrive ut med maksimalsatsane. I medhald av § 12 annet 
ledd i «forskrift om gjennomføring av fordeling av skatt mv. mellom 
skattekreditorane» vert det avsett ein margin på 9 %. 
 

4 Øygarden kommunestyre vedtek følgjande økonomiske mål for økonomiplan 2020-
2023 slik det er sett fram i formannskapet: 

· Netto driftsresultat 1,75 % av brutto driftsinntekter 
· Disposisjonsfond 5 % av brutto driftsinntekter 
· Lånegjelda skal ikkje overstiga 100  % av brutto driftsinntekter 

 
Måla skal vera oppnådd innan 31.12.2023. 

5 Rådmannen får fullmakt til å ta opp lån i samsvar med godkjent låneramme i 
investeringsbudsjett 2020 på kr 143,7 mill. 
 
Rådmannen får fullmakt til å godkjenne rente- og betalingsvilkår for låneopptaket og 
til å underteikna lånedokumenta. Avdragstida blir tilpassa føresetnadane i 
Kommunelova  
§ 14-18. 
 
Øygarden kommunestyre godkjenner rullering/ refinansiering av følgjande lån: 
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6 Rådmannen får fullmakt til å ta opp kr 85 mill i lån til vidare utlån (Startlån). 
 

7 Rådmannen vert gitt fullmakt til trekkrettigheit på kr 200 mill. 
 

8 Med heimel i eigedomsskattelova (esktl) § 2 skriv kommunestyret ut eigedomsskatt 
for året 2020. For eigedomsskatteåret 2020 skal det skrivast ut eigedomsskatt berre 
på kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet og anlegg omfatta av særskattereglane for 
petroleum jf. esktl § 3 første ledd bokstav c. 
 
Kommunen vil i 2020 skriva ut eigedomsskatt på eit «særskilt fastsett grunnlag» i 
samhøve med overgangsregelen til esktl §§ 3 og 4 første ledd. Det særskilde 
grunnlaget skal i 2020 vera lik 5/7 av differansen mellom eigedomsskattegrunnlaget i 
2018 og 2019 som er forårsaka av at produksjonsutstyr- og installasjonar ikkje skal 
reknast med i grunnlaget for verk og bruk som frå og med 2019 er rekna som 
næringseigedom. 
 
Kommunen vil i 2020 skriva ut eigedomsskatt på bygningar og grunnareal for verk og 
bruk som frå og med 2019 blei rekna som næringseigedom, så langt desse var 
omfatta av eigedomsskattegrunnlaget for verk og bruk i 2018, jf. overgangsregelen til 
esktl §§ 3 og 4 andre ledd. 
 
Den alminnelege eigedomsskattesatsen for skatteåret 2020 er 7 promille for 
skatteobjekt i gamle Øygarden kommune, 5 promille for skatteobjekt i gamle Fjell 
kommune og 4 promille i gamle Sund kommune. 
 
Takstvedtekter for eigedomsskatt i Øygarden kommune vedteke i kommunestyret 
19.12.2019 skal gjelda for eigedomsskatteåret 2020, jfr. esktl § 10. 
 
Eigedomsskatten vert skriven ut i 4 terminar jfr esktl § 25 første ledd. 
 

9 Gebyr og brukarbetaling, vedteke i eigen sak, vert gjort gjeldande for budsjett 2020. 
 

10 Pensjonsavviket vert amortisert over 7 år frå og med 2020. 
 

11 Tilskot til Øygarden brann og redning  KF er på kr 31 420 000 for 2020. 
 

12 Tilskot til Øygarden kyrkjelege fellesråd er på kr 28 697 000 for 2020. 
 

13 Øygarden kommune går ikkje inn som medlem i Vest-Norges Brüsselkontor. 
 

 
 
 
Behandling i Kommunestyret 19.12.2019:

 
Tilleggs og endrings forslag til kommunedirektøren sitt budsjett frå SL, V, FRP, KRF og H    Silvia 
Haugland H  
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A. Følgjande oppgåver skal prioriterast i planperioden: 
1. Kommunen skal utviklast i tråd med intensjonsavtalen for nye Øygarden kommune. Det skal 
utarbeidast kommunal planstrategi som må vedtakast innan september 2020. 
2. Arbeidet med samfunnsdelen til kommuneplanen skal starte opp snarast. 
3. Det skal utarbeidast ein lokal veg- og samferdselsplan. 
4. Det skal lagast ein klima- og miljøplan for kommunen. 
5. Det skal lagast ein eigen handlingsplan som sikrar at Øygarden blir en «JA-kommune» 
6. Det skal utarbeidast ein eigen veteranplan. 
7. Det skal lagast ein plan for oppfølging av ulovlege byggetiltak. 
8. Målet er at i løpet av 4-årsperioden skal driftsbudsjettet vere uavhengig av eigedomsskatt. 
9. Tenestene skal effektiviserast slik kommunen reduserer avhengigheit av eigedomsskatt i 
drifta. 
10. Det skal ikkje innførast eigedomsskatt på hytter, bustad eller næring. 
11. Det vert fremja sak om kva tenester/oppgåver som ikkje er lovpålagte kommunale oppgåver 
som kan verta aktuelle å ta ut av budsjettet for 2021. 
12. Innføre en ny modell og finansiering av næringsutvikling. 
13. Redusere utgiftene ved bruk av eksterne konsulentar. Det skal fremjast eiga sak om 
omfanget. 
14. Kommunen skal hente ut ein effektiviseringsgevinst på minst 20 millionar innan utgangen av 
budsjettåret, jfr rapport Telemarksforskning. 
15. Starte arbeidet med ein ny skule på vestsida til erstatning for Skålevik skule. 
16. Styrkje innsatsen mot mobbing og trakassering gjennom felles antimobbeprogram i 
barnehagar og skular. Vurdere å opprette eit mobbeombod i løpet av perioden. 
17. Det skal leggjast til rette for meir yrkesretta opplæring i 9. og 10. klasse. 
18. Det skal vere kontinuerleg barnehageopptak i kommunen. 
19. Det skal fremjast sak om gjennomgang av skule- og barnehagesektorane for å harmonisera 
og redusera driftskostnadane. Det skal setjast måltal for dei einskilde einingane frå hausten 
2020 basert på KOSTRA-samanlikningar. Driftskostnadane bør etter harmonisering spegle 
samanliknbare einingar på landsbasis. 
20. Starte arbeidet med eit nytt regionalt rådhus/kulturhus eventuelt som eit 
samarbeidsprosjekt mellom offentleg og privat sektor. Det skal utgreiast mogeleg 
samordning med ny vidaregåande skule. Dette må sjåast i samband med økonomiplan og 
langtidbudsjett. 
21. Starte arbeidet med å utgreie eit nytt heildøgn omsorgstilbod uavhengig av diagnose. 
22. Det skal straks setjast i gong arbeid med formål å auke talet på heildøgnplassar både for 
somatiske og demente brukarar, her under skjerma einingar. Det skal fremjast sak i første 
tertial. Saka skal også gjere greie for bruk av paviljongen ved Fjell sjukeheim til dette 
formålet. 
23. Invitere næringslivet og utdanningsinstitusjonar til å etablere eit senter for utvikling av 
velferdsteknologi 
 
24. Vurdere å fremje sak om å oppretta eit kommunalt føretak for alle helsebygga i kommunal 
eige eller i sameige med Helse Vest. 
25. Sluttføring av sentrumsplan Skogsskifte. 
26. Det skal utarbeidast sak om tiltak for å utjamna sosiale forskjellar hos barn og unge for å 
redusere barnefattigdom 
27. Arbeide for at det kan skapast fleire lærlingplassar i kommunen og næringslivet. Ved nye 
offentlege kontraktar skal bedrifter som har lærlingar føretrekkjast. 
28. Sikra gjennomføring av nytt Sotrasamband, og vegsambanda Sotra nord og Sotra sør. 
29. Det skal i første halvår 2020 gjennomførast ei tidsregistrering på bygge- og reguleringssaker. 
30. Trafikksikringtiltak på Idrettsvegen Søre Straume vert å koma attende til i revidert budsjett i 
juni 2020. 
 
B. Investeringar over 20 mill. skal attende til politisk behandling for endeleg 
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vedtak om oppstart. 
 
C. Følgjande investering skal takast ut av budsjettet (tal i heile tusen): 
30 Hjeltefjorden sjøfront – molo 10 000 
 
D. Budsjettet skal reviderast første og andre tertial 2020 
 
E. Endringar i resultatbudsjettet 
Endringar i budsjett 2020-2023 
  Tal i tusen 
Auke i skatteøyre til 3% jfr statleg norm 3 000 
Refusjon inntekstsutjamning 9 600 
Havbruksfondet, auke 10 000 
Utbytte BKK og BIR 500 
Sjukepengerefusjon 2 000 
Eigenkapital FKP 30 000 
Innsparing v/harmonisering/omstilling 20 000 
Reduksjon i vikarutgifter 10 000 
 
SUM I INNTEKTSAUKE 85 100 
    
Vest norsk Brusselkontor 150 
Skuleturar undervisningsopplegg Polen 3 000 
Forprosjekt utbygging demensomsorg 2 000 
Pitstop 600 
Treff + 25 
Aktiv + 25 
Lærling, tilbakeført 1 000 
SUM KOSTNADER 6 800 
    
Tilføres dispfond 78 300 
F: Medlemskap og tilskot til organisasjonar 
Det blir lagt frem eiga sak i februar som skal visa eidetaljert oversikt over alle tilskott  som vert 
vidareført i den nye kommunen.  

Tabellen under dette punktet går ut med unntak av punkta under. Resterande sum i rådmannens 
tabell vert tilbakeført til den generelle posten for tilskot til lag og organisasjonar for seinare 
omfordeling etter søknad. Dette for å ikkje skapa forfordeling til einskilde organisasjonar. 
Fylgjande blir dekt av denne budsjett posten:  
Museum Vest  Nordsjøfartsmuseet, Kystmuseet, Fjell Festning à 4.602.000 
Øygarden KFUK-KFUM, Homestart à 1.200.000 
 
Verbalforslag: "Erklære klimakrise i Nye Øygarden Kommune"    Maria Thomassen MDG  
En rekker kommuner har erklæret klimakrise. Bergen Kommune har blant annet erklært klimakrise. 
Dette er viktig for å unngå debatter på nivået: "krise eller løsning?" Vi fremmer et debattnivå som 
heller drøfter ulike løsningsalternativer på de menneskeskapte klimaendringene vi idag står ovenfor. 
Vi bør starte arbeidet for å unngå videre forurensning. Vi er forbi klimafornektelse. Derfor ønsker 
Miljøpartiet De Grønne at det nye kommunestyret vedtar en felles konsensus rundt det at vi idag står 
ovenfor en klimakrise. 
 
Endringsforslag til kommunedirektøren sitt budsjett frå FNB    Einar Hadler Jakobsen FNB  
FNB Øygarden - Folkeaksjonen mot mer bompenger ligger med dette frem sitt alternative budsjett 
for Nye Øygarden kommune i 2019, med tilhørende handlingsprogram for 2020-2023. Budsjettet er 
det første i kommunes historie, dette budsjettet baserer seg i hovedsak på å sikre nødvendig drift av 
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kommunen.   
FNB Øygard vil føre en tydelig politikk, der våre klare prioriteringer vil være at kommunen i størst 
mulig grad skal prioritere sine lovpålagte oppgaver.  
Nye Øygarden skal være en god kommune å vokse opp og bo i for alle innbyggerne, helse er viktig i 
alle former, i samfunnet vårt er folkehelse og arbeid for å forbedre dette viktig for å redusere 
livsstilsykdommer og hver og en av oss er forpliktet til å ta ansvar for eget liv og helse.  
Nye Øygarden kommune skal være en stabil, trygg og kvalitetsorientert leverandør av tjenester til 
sine innbyggere.   
Under sammenslåing av kommunene Fjell, Sund, Øygarden har vi registrert at kommunen har gradvis 
lagt seg over på siden, grunnet overforbruk, man skylder også på mindre offentlige rammeoverføring 
selv om disse burde være tilstrekkelige til den øvelsen sammenslåingen har vært. 
Signal effekten ved at kommunestyre medlemmene i posisjon bevilger seg selv høyere godtgjørelse i 
en kommune som allerede sliter med å gi gode tilbud til enkelte av gruppene i samfunnet er derfor 
foruroligende. 
Posisjonens smørbrødliste med tiltak vil også bringe kommunen til et ytterpunkt i økonomi planen 
som ikke er heldig for videre drift. 
Rådmannens signal ved å vise til Robek-Listen ved åpningen av en ny kommune er faktisk et positivt 
signal om at vi er på feil vei økonomisk sett, en kommune kan ikke gå konkurs i realiteten, men en 
kan få stoppet investeringer som ikke er av nødvendig karakter, og en kan få prøvet sakene for 
fylkesmannen på en god måte uten å ta til blankofullmakter som vi har registrert at noen av 
kommunene har utøvd. Men med de føringene posisjonen ligger seg mot, er det gjerne en gode å bli 
antatt i listen tidligst mulig.  
Arbeidet med å sikre gode mulighetsstudier, og tilrettelegge for infrastruktur er et arbeid som er 
både viktig og relevant inn i arbeidet med Nye Øygarden kommune 
I området Straume vil det være knyttet store investeringer som det i dag ikke er tatt høyde for i 
forhold til konsekvens analyse og økonomi plan.  
Øygarden kommune har pekt på at vi skal være en sykkelkommune 
Arbeidet så langt har vist at Øygarden ikke i har greid å sette av nok midler, eller vise 
gjennomføringsevne til å komme i gang med å løse utfordringene med en godt utbygd gang – og 
sykkelveinett mellom de sentrale områdene i kommunen.  
FNB vil være en pådriver for å sikre fremdrift med utvikling av områdene våre. I Øygarden vil det 
være behov for store investeringer i infrastruktur spesielt på vann og avløpssiden. Utbygging av dette 
skal være av minst mulig kostnadsbelastning for innbyggerne. Dersom ØyVar AS ikke er i stand til 
dette må kommunen vurdere om arbeidet skal bestilles etter oppdrag fra kommunen selv.  
Høy kvalitet på skole er viktig for FNB og dette budsjettet viser at vi ønsker å gjøre prioriteringer 
innenfor dette feltet. Videre er det viktig for oss at vi fortsetter satsingen på bo – og omsorgssenter 
som leverer tjenester med høy kvalitet vi blir flere eldre fremover og må sko oss for dette. 
FNB er ikke driver av eiendomsskatt, det skal være fritak på det private. I forhold til bedrift skal uttak 
reduseres gradvis i perioden. 
Når byverksavtalen kommer på planet vil vi være sterkt imot denne. 
 
Vi fremstiller rådmannens grunntall og omprioriterer områder i forhold til drift. 
 
Investeringsbudsjettet  
 
1• Bo og omsorgssenter økning, rådmann fordeler. 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 5 5 5 5 20 
 
2• FNB ser behovet for å styrke den akutte legevaktstjenesten. FNB ønsker å bedre tilbudet til 
innbyggerne og redusere ventetid samt sikre redundans og finansiering. Arbeidet må sees i 
sammenheng med den nært forestående sammenslåingen. Tiltaket bevilges 2 Mill 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
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 ,50 ,50 ,50 ,50 2   
 
3• Relokalisering av brannvern i forhold til kommuneplan Nye Øygard Kommune 
Kommunalt brannvern område Kolltveit med alle fasiliteter. 
Forprosjektering bygg / anlegg  
 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 15 15 15 15 60 
  
4• FNB mener frisk luft og en variert tur i det fri er en gode for kropp og sjel, vi gir en økning for 
turløyper i kommunen  
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 0,3 0,3 0,3 0,3 1,2 
 5• Økning av lokal landbruksstøtte til tiltak for forbedring av kisteveiter for jordbruk  der dette er 
trappet ned, og kultur område trenger ny kultivering for å redusere overvanns ansamling og bortfall 
av viktig  kulturlandskap.  
 2020 2021 2022 2023 Sum  
 1,3 1 1 1 4,3 
 
6• Tilrettelegge for i større grad for kommunal og privat utbygging av trygghetsboliger, 
sykehjemsplasser, hospiter, demenslandsbyer og private bofellesskap. Bo og omsorgssenter økning 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 25 25 25 25 100 
 
7• Tilskudd utvikling sykkelstier i nærområdene  
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 1 1 1 1 4 
 
8• Vi ønsker et levende arbeidsmarked vil derfor gi gode rammebetingelser til gründere og 
bedriftseiere knyttet til innovasjon og utvikling gjennom kommunalt innovasjonsfond, FNB ser for seg 
et havbruk kluster i kommunen. 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 0,5 0,7 0,9 1 3,1 
 
•9 Kultur FNB ser verdien av visuelle verdier og støtter lysfestivalen fjell festing. 
I samband med museumsdrift. 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 0,5 0,5 0,5 0,5 2 
 
10• Økning skole, fordeling i forhold til behov, rådmann prioriterer. 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 3 3 3 3 12 
 
11• Videreføring av plan arbeid Fastlandssamband Lerøy & Bjelkarøy 
Fastland sør 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 0,3 0,3 0,3 0,1 1 
 
12• Økning for kontroll utvalget i kommunen 
 2020 2021 2022 2023 Sum 



49 
 

 0,3 0,2 0,2 0,2 ,9 
 
13• Økning for ppt / psykisk helse 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 0,3 0,2 0,2 0,2 ,9 
 
Sum tiltak  2020 2021 2022 2023 Sum 
 53 52,7 52,9 52,6 211,4 
 
Innsparing 
 
1• Ingen gebyr økning for Plan, Bygg og oppmålings tjenester. Etter sammenslåing har gebyrøkingen 
innenfor byggesaksgebyrer vært vesentlig. FNB ønsker å bremse denne utviklingen og vil redusere 
avgiftene for gebyrene med 4 % i forhold til nytt gebyr regulativ. Skal en ha levende bygder så må 
innbyggerne ha mulighet til finansiering av egen bolig uten å bli tynget av lokale byggesaksgebyrer og 
avgifter. Om ikke dette realiseres må området byggesak reduseres med mer enn 7-9 årsverk for å 
kunne gi en effekt for innbyggerne der behandlings frist reduksjon med 25% pr uke som motvirkende 
faktor og fordel for innbyggerne. 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 7,2 7,2 7,2 7,2 28,8 
 
2• Robek- lista  
Innsparing av ressurser ved overordnet kontroll av kommunen gjennom overformynderi i forhold til 
realitetsbehandling ved varige driftsmidler lån, leasing, leie, anlegg. 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 50 50 50 50 200 
 
3• Et politiske utvalg nedlegges: Utvalg for Samfunnsutvikling   Utvalget foreslås avviklet i løpet av 
Januar 2020 Da utvalget så langt produserer produkter av meget begrenset verdi, og oppholder 
bemanning i administrasjonen som kan frigjøres for å kunne rette fokuset mot reelt arbeide. 
Kostnadene for å drifte dette utvalget i 3 mnd. i 2019 beløper seg til ca. kroner 250 000 i 
administrasjon, møtegodtgjørelser osv. FNB mener at utvalget bør nedlegges fra 31.12.2019 slik at 
administrativ kapasitet frigjøres.  
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 0,85 0,85 0,85 0,85 3,04 
 
4• Hjeltefjorden sjøfront re prioritering. 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 10    10 
 
5• Konkurranseutsetting av oppmålingstjenester Rådmannen bes iverksette konkurranseutsetting av 
oppmålingstjenestene. FNB ønsker at rådmannen skisserer en modell der kommune kun fungerer 
som bestiller organ på vegne av innbyggerne og bestiller tjenestene av private aktører etter behov. 
Dette må ses i sammenheng med sammenslåingen. Det vil være en stor usikkerhet rundt effekten 
økonomiske av tiltaket, men en besparelse på 2,05 Mill kroner er en forsiktig effektivitetsgevinst.  
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 0,55 0,5 0,5 0,5 2,05 
 
6• Innføre et mål om at ingen NAV-brukere skal gå ledige i mer enn 5uker uker uten å få et tilbud om 
arbeid eller utdanning, arbeidstrening eller annen aktivitet. Reduksjon kost 
 2020 2021 2022 2023 Sum 



50 
 

 0,8 0,8 0,8 0,8 3,2 
 
7• Større bruk av egne kommunale bygg, fremfor utleie, vi ser her en stor innsparing da kommunen 
leier bygg for 40 millioner i året vi ser her en innsparing på ca. 23 Mill i året 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 23 23 23 23 92 
 
8• Innsparing avvikling Brussel kontor. 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 0,16 0,16 0,16 0,16 0,64 
 
9• Harmoniseringstiltak/driftsutgifter i kommunen, rådmann utarbeider handlingsplaner og 
temaplaner for videre samhandling vi ser for oss en fordel pr år  
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 6 6 6 6 24 
 
10• Tilrettelegge for at eldre kan bo hjemme så lenge som mulig, ved blant annet å ta i bruk 
velferdsteknologi.  
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 0,50 0,25 0,25 0,25 1,25 
 
11• Legge til rette for at praktisk bistand i hjemmet og i hjemmesykepleien kan organiseres som en 
felles tjeneste, og dermed sikre at hverdagsrehabilitering blir en integrert del av de ordinære 
tjenestene. 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 2 2 2 2 8 
 
12• Ha flere tverrfaglige oppfølgningsteam som skal bidra med koordinering og yte tilrettelagte, 
flerfaglige tjenester. Teamene skal kartlegge brukernes mål og behov og tilrettelegge og skreddersy 
et tilbud ut fra dette. 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 1 1 1 1 4 
13 • Salg av kommunale bygg rådmann fremlegger liste til avhending.  
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 16 8 8 8 40 
  
14• Kutt i tolketjeneste innvandring, større fokus på Norsk opplæring. 
 2020 2021 2022 2023 Sum  
 2,3 2,3 2,3 2,3 9,2 
  
15• Reduksjon personell innsparing  
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 12 12 12 12 48 
 
16• Bygging av lagerbygg i Porsvika, kommunen skal ikke drive med næringsvirksomhet.  
Ønsker fiskeriet i Porsvika bygg, så kan dette etableres ved innskudd fra næringen til fellesarealer 
basert på innskudd fra hver interessent i forhold til leietid og avtale. 
Ved utgang av restavtale kan denne utkjøpas enkeltvis. 
 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
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  2,65 2,65  5,3 
 
Sum endring 
 2020 2021 2022 2023 Sum 
 132,36 116,71 116,71 114,06 479,84 
 
Økonomiplan 2020-2023  

  2020 2021 2022 2023 
Driftsinntekter -2 861 087 -2 898 177 -2 967 099 -3 039 403 
Driftsutgifter 2 873 568 2 863 604 2 931 228 3 004 829 

Netto drift 36 933 -3 127 -4 243 -4 380 
Endring -79 000 -64 010 -63 810 -61 460 

Sum -42 067 -67 137 -68 053 -65 840 
Avsetning til 

disposisjonsfond 5% 
-2 103,35 -3 356,85 -3 402,65 -3 292 

 
Reduksjon 

 2020 2021 2022 2023 Sum 
1 7,2 7,2 7,2 7,2 28,8 
2 50 50 50 50 200 
3 0,85 0,85 0,85 0,85 3,04 
4 10       10 
5 0,55 0,5 0,5 0,5 2,05 
6 0,8 0,8 0,8 0,8 3,2 

 

 
Endringsforslag til kommunedirektøren sitt budsjett frå MDG    Maria Thomassen MDG  
Endringsbudsjett i forhold til «Budsjett og økonomiplan 2020-2023» fra kommunedirektøren i nye 
Øygarden kommune 
 
Budsjettforslaget inneholder først en forklaring på hvilke velferdstilbud vi mener det er feil å kutte i. 
Videre går vi inn på hvor vi i Miljøpartiet De Grønne ønsker å endre de kommunale budsjettene slik 
at vi kan føre den nye storkommunen i en mer bærekraftig retning. Til slutt har vi en oversikt over 
endringsbudsjett. Her synliggjør vi at våre ønsker om å ikke kutte i velferd er mulig å få til økonomisk 
om man ønsker det politisk.  
 
Reversere velferdskutt: 
- Ønsker ikke å kutte i 53,7 årsverk 
Nye Øygarden kommune legger opp til å kutte i 53,7 årsverk i tjenesteytelsen i kommunen. Ansatte i 
både barnehage, SFO, PPT, BUFT, NAV, fysio, musikkterapi, renhold, digitalisering, miljøforvaltning, 
oppmåling og ikke minst 28 hele stillinger i skolen kuttes vekk. Dette ønsker ikke vi i MDG. Vi ønsker 
en kommune som yter god velferd til sine innbyggere. Derfor har vi fokus på å ikke kutte i stillinger i 
vårt endringsbudsjett. 
 
-Ønsker ikke å kutte i vikarer, bøker og lærlingstillinger 
Det legges opp til å kutte 36 millioner i vikarutgifter i løpet av perioden. Posisjonen legger opp til å 
øke dette kuttet med 40 mill. MDG ønsker ikke noe kutt. Vi synes det er viktig med god bemanning i 
barnehage og skole. Det er også lagt opp til å kutte i utstyr. Vi har redusert utstyrskuttet for å sikre 
lærebøker til elevene i skolen. MDG velger også å ikke kutte i lærlingstillinger. 
 
-Ønsker å drifte det nye lokalmedisinske senteret 
MDG har satt av midler for å drive det helt nye lokalmedisinske senteret kommunen har bygget. Vi 
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ønsker å bruke de kommunale byggene og særlig synes vi det er viktig å bruke et helt nytt og 
moderne senter. 
 
-Ønsker ikke kutt i barnevernet, vedlikehold og landbruksstøtte 
Alt skal kuttes i den nye kommunen. Blant annet kjøp av tjenester i barnevernet. Det skal også kuttes 
i vedlikehold av de ulike byggene. Selv om det tidligere har blitt kuttet i både barnevernet og 
vedlikeholdet. Det skal også kuttes i hele den kommunale landbruksstøtten. Vi i MDG ønsker ikke 
disse kuttene. 
 
Bærekraftig omstilling i næringslivet og kommunen: 
-Næringslivet: 
Miljøpartiet De Grønne i nye Øygarden Kommune ønsker at vi sammen skal skape et bærekraftig 
samfunn. Vi ønsker å satse på en grønn innovasjonsavdeling i Gründerpark Vest og ikke minst 
opprettholdelse av Gründerpark Vest. MDG ønsker medlemskap i «Invest in Bergen.» Slik at vår 
storkommune kan tiltrekke seg og skape kontakter med næringsliv ute i verden. Vi ønsker også å 
skape tilskuddsordninger til selskaper som leverer dele-utleie og utlånsmuligheter. Samtidig som vi 
ønsker å styrke arbeidet mot korrupsjon og arbeidet mot ulovlige tiltak innen plan og byggesaker i 
kommunen. Dette vil føre til bedre rammer for næringslivet å operere i. Samtidig som vi kan bevege 
oss sammen mot et mer stabilt og bærekraftig samfunn.  
 
-Kommunen: 
For å kunne rette de politiske prosessene og den administrative driften i en mer bærekraftig retning 
trenger man tall og fakta for miljø og klimakonsekvensene de ulike avgjørelsene fører med seg. 
Derfor ønsker vi å ha klimabudsjett og planer på de ulike delene av kommunens drift. Der vi 
kvartalsvis kan evaluere klimabelastningen i et klimaresultat. Vi ønsker også at det skal legges frem 
belastninger for miljø og klima ved de ulike politiske avgjørelsene kommunestyret står ovenfor. Slik 
at vi kan vurdere bærekraftperspektivet i de politiske avgjørelsene.  
 
MDG ønsker også at kommunen skal innføre støtteordning for småskala insektsvennlige tiltak i hage 
og parker.  
Vi ønsker å styrke det kollektive tilbudet på sjøen. Slik av vi avlaster veinettet og blant annet ikke 
trenger å bygge firefelts motorveg i utmarken.  
 
Kommunen bør satse på klima og miljøtiltak som gir innsparing på sikt. Dermed ønsker vi å avsette en 
del økonomiske ressurser i et eget miljøfond. Dette miljøfondet kan fungere som et disposisjonsfond 
for ulike miljø og klimatiltak som vil gi økonomiske besparelser på sikt. Et eksempel på en investering 
er solcellepanel på de største takene kommunen eier. 
 
-Styrke innbyggernes velferdstilbud: 
MDG ønsker å styrke velferdsstatens tjenester slik at vi får et inkluderende samfunn der alle har råd 
til å motta nødvendig helsehjelp. Derfor ønsker MDG i Nye Øygarden å ikke øke brukerbetalingene 
men vi ønsker å redusere kostnaden for å motta helsehjelp. Vi har dermed tilbakeført den nye 
innføringen som legges frem av kommunaldirektøren. Der det legges opp til å innføre brukerbetaling 
for praktisk bistand. I tillegg til å ikke innføre mer brukerbetaling har vi også gått inn for en reduksjon 
i brukerbetalingen på ti prosent. 
 

 BUDSJETTFORSLAG - MILJØPARTIET 
DE GRØNNE  

2020 2021 2022 2023 Totalt 

 Endring i INNTEKTER      
1 Eiendomsskatt bustad og fritid  30 60 90 180 
2 Skatt næring  20 40 60 120 
3 Havbruksfond 10 10 10 10 40 
4 Økt utbytte BKK og BIR* 1 1 1 1 4 
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5 Egenkapital FKP(Fjell Kommunes 
Pensjonskasse)* 

30    30 

6 Reduksjon i lønn til posisjonen 1 1 1 1 4 
7 Refusjon inntektsutjamning* 9,6 9,6 9,6 9,6 38 
8 Økt skatteanslag * 3 3 3 3 12 
9 Fjern støtten til Rong Brass 0,25 0,25 0,25 0,25 1 

10 Reduser HomeStart støtte 0,4 0,4 0,4 0,4 2 
11 Redusert renter og avdrag i 

forbindelse med redusert inv 
2,5 2 1,5 1 7 

 Endret inntektsøkning: 58 77 127 176 438 
 *=Jfr.  Noen av posisjonens forventede inntektsendringer legger vi også tilgrunn 
       
 Endring i UTGIFTER:      

12 Økt støtte til Museum Vest, til det 
nivået de søkte om 

0,566 0,566 0,566 0,566 2,264 

13 Ikke redusere vikarutgifter som 
foreslått 

9 9 9 9 36 

14 Tilbakeføring av lærlingstilskudd 0,925 1,85 1,85 1,85 6,475 
15 Tilbakefører 1/7del av utstyrskutt. Til 

bøker i skolen 
1 1 1 1 4 

16 Tilbekafører reduksjon av kjøp av 
tjenester i barnevern 

2,25 3 3 3 11,25 

17 Tilbakefører "innføre brukerbetaling 
for praktisk bistand" 

1,56 1,7 2 2,3 7,56 

18 Velger å drifte det helt nye 
lokalmedisins senter 

3 3 3 3 12 

19 Tilbakefør kutt i kommunal 
landbruksstøtte 

0,35 0,35 0,35 0,35 1,4 

20 Tilbakefører reduksjon i vedlikehold 2,68 2,68 2,68 2,68 10,72 
       
 Tilbakefører "reduksjon i årsverk" hos:     

21 Organisasjon og digitalisering, 
5årsverk 

1 4 4 4 13 

22 Økonomi, 3årsverk 0,8 2,4 2,4 2,4 8 
23 Barnehage, 5årsverk 2 2 3 3 10 
24 Skule, 28årsverk 8,75 21 21 21 71,75 
25 SFO, 1årsverk 1,5 2 2 2 7,5 
26 BUFT(Barn unge og fam.tjeneste), 1 

årsverk 
1,5 2 2 2 7,5 

27 PPT, 1årsverk 0,35 0,8 0,8 0,8 2,75 
28 NAV og Fysio, 2,8årsverk 2 1,2 1,2 1,2 5,6 
29 Kultur, Planarbeid, Renhold. 

6,9årsverk 
5,534 10,4 10,4 10,4 36,734 

       
 Sum endrede utgifter. Slik at 
tjenestetilbudet ikke kuttes: 

44,765 68,946 70,246 70,546 254,503 

       
 Mer politiske ønsker som det nå er rom for:    

30 Klimaplan, budsjett og regnskap 4 4 4 4 16 
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31 Bli medlem i "Invest in Bergen" 0,2 0,2 0,2 0,2 0,8 
32 Redusert brukerbetaling (ca10% fra 

dagens kost) 
10 10 10 10 40 

33 Holder ikke stilling "vakant": 1årsverk 
musikkterapeut 

0,5 0,5 0,5 0,5 2 

34 Ansetter dagens "vakante stilling" 
ved oppmåling og vedlikehold 

1,165 1,165 1,165 1,165 4,66 

35 Opprettholde Grunderparken Vest 1,5 1,5 1,5 4,5 
36 Ny grønn innovasjons avdeling i Grunderparken 

Vest 
0,5 0,5 0,5 1,5 

37 Innføre skolefrokost på de fire ungdomsskolene i 
kommunen 

5 5 5 15 

38 Styrke arbeide mot korrupsjon i 
kommunen og næringslivet 

2 2 2 2 8 

39 Tilskuddsordning til selskaper som leverer dele-
utleie og utlåns muligheter 

2 2 2 6 

40 Innføre støtteordning for småskala 
insektsvennelige tiltak i hage og park 

2 2 2 6 

41 Tilbyr kollektiv tilbud på sjø. Reel 
kost er høyere. Men, vi regner med 
byvekst overføring 

5 5 5 5 20 

42 Tilbakefører "spesialisttjenesten" 
som har vært en suksess i Fjell i tiår 

5 5 5 5 20 

43 Frigjøring 50% av eiendomsskatt fra 
petrolium ut av driften til kommune 

7,57 8,35 12,95 8,3 37,17 

       
 Sum valgfrie utgifter 35,435 47,215 51,815 47,165 181,63 
       
 Total oversikt:      
 Endring i inntekt fra kom.dirr 
fremlegg: 

58 77 127 176 438 

 Endring i utgifter fra kom.dirr 
fremlegg. Som sørger for å ikke kutte 
noe i driften 

44,765 68,946 70,246 70,546 254,503 

 Sitter igjen med dette resultatet: 13 8 57 106 183 
       
 Nye politiske tiltak som det er rom 
for: 

35,435 47,215 51,815 47,165 181,63 

 Budsjettendringseffekt -22 -39 5 59 2 
 

 
Endringsforslag til kommunedirektøren sitt budsjett frå AP, SP, SV og R    Marianne Sandahl Bjorøy 
Ap  
Endringsbudsjett i forhold til kommunedirektøren i Øygarden sitt fremlegg til budsjett. 
 
Arbeidarpartiet, Senterpartiet, SV og Rødt legger frem felles budsjettforslag for perioden 2020 – 
2023. 
Arbeidarpartiet, Senterpartiet, SV og Rødt legger fram et felles budsjettforslag som har utgangspunkt 
i en bærekraftig utvikling og som handler om å ta vare på behovene til menneskene som lever i dag, 
uten å ødelegge for neste generasjoner. 

Øygarden kommune skal være en veldrevet kommune med god økonomistyring og som setter 
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kommunen i stand til å utføre de lovpålagte plikter som vi har ansvar for.  Partiene Arbeidarpartiet, 
Senterpartiet, SV og Rødt, skal arbeide for og fremme forslag som fremmer gode oppvekstsvilkår, 
gode omsorgstilbud for våre innbyggere.   
Arbeidarpartiet, Senterpartiet, SV og Rødt mener at intensjonsavtalens målsetting om at 
effektivisering skal tas ved naturlig avgang skal gjennomføres.  
Arbeidarpartiet, Senterpartiet, SV og Rødt legger frem et endringsbudsjett i 20 punkter. 
 
Begrunnelse for prioriteringer i 2020: 

1. Havbruksfondet øket med 10 mill i forhold til kommunedirektørens budsjett i 2020 jfr. 
erfaringstall fra 2018 

2. I kommunestyret 21.11.2019 vedtok flertallet å heve honorarene til valgte 
utvalgsledere og nestledere i utvalgene.  Dette er helt feile signaler å gi i en 
«oppstartsfase» av ny kommune samtidig som vi forventer en ekstra innsats fra alle 
våre ansatte for å få den nye kommunen opp å gå. 

3. Jfr. flertallet sitt budsjettforslag der de forventer en inntektsutjamning i forbindelse 
med kommunesammenslåingen 

4. Jfr. erfaringer fra tidligere år velger vi å øke budsjettposten «økt utbytte fra BKK og 
BIR» 

5. Jfr. flertallet sitt budsjettforslag om forventing om økte skatteinntekter  

6. Partiene Arbeiderpartiet, Senterpartiet, Sv og Rødt ønsker å utrede innføring av 
eiendomsskatt på næring i den nye kommunen.  Jfr. kommunedirektøren: Vi kan 
forvente en inntekt på minimum 20 millioner pr. år.   

7. Alle investeringstiltak som ikke er påbegynt har vi tatt ut av investeringsprogrammet.  
Dette vil redusere behovet for låneopptak betydelig og som en konsekvens vil også 
renteutgifter og avdragsutgifter reduseres 

8. Jfr. flertallet sitt budsjettforslag legges det tilgrunn en forventing om ytterligere 
realisert egenkapital fra Fjell kommunale pensjonskasse.  Ap, Sp, Sv og Rødt legger også 
dette til grunn og at realisert egenkapital tilføres egenkapitalen i Øygarden kommune 

9. Tilskuddsordninger til lag og organisasjoner, som ikke er lovpålagte, skal gjennomgås 
og vurderes på nytt.  En ny kommune må ha nye retningslinjer og en politikk på hvor 
hvordan vi skal håndtere behovet for tiltak kommunen selv kan løse. 

Tilskudd som ulike lag og organisasjoner har mottatt i 2019 videreføres inntil nye 
retningslinjer er vedtatt.  Unntaket er det ekstratilskuddet Homestart fikk av Fjell 
kommune i 2019 på kr. 400.000,- for å dekke opp for bortfall av statlig tilskudd i 2019. 

1. Sikre grunderparken videre drift i perioden 2021 – 2023 

2. Eiendomsskatt på petroleumsanlegg er i sin helhet brukt inn i driften av nye Øygarden 
kommune.  Det er ikke bærekraftig på sikt og vi må gradvis trekke eiendomsskatten for 
å skape et handlingsrom i forhold til nedbetaling av gjeld og til investeringer i 
nødvendig infrastruktur. 

3. Egenkapitaluttak fra Fjell kommunale pensjonskasse overføres til egenkapital 

4. Skoleturer/undervisningsopplegg til Polen for alle 10. klasser opprettholdes.  For å 
opprettholde gratisprinsippet i forhold til skoleturer er det viktig at Øygarden tar et 
eget ansvar for at disse turene blir gjennomført etter lover og forskrifter 
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5. Opprettholde nivået på antall lærlinger i kommunen.  Øygarden kommune vil trenge 
mange fagarbeidere i framtiden og kanskje mest innen helse- og omsorg og barne- og 
ungdomsarbeiderfaget. Derfor er det viktig at Øygarden kommune tar sitt 
samfunnsansvar og bidrar til at ungdom får gjennomført sin praksisperiode innenfor de 
yrker som kommunen kan tilby. 

6. Kommunal landbruksstøtte opprettholdes 

7. Undersøkelser viser at mange ungdommer dropper frokosten noe som kan være 
negativt ut fra et læringsperspektiv.  Enkel tilrettelegging av et sunt frokosttilbud kan 
fremme læring og bidra til av elevene danner gode kostvaner som de kan ta med seg 
videre i livet. Ap, Sp, SV og Rødt ønsker å prioritere skolefrokost og har satt av midler til 
dette fra 2021. 

8. Vi vet at flere klarer seg om hjelpen kommer tidlig.  Oppmerksomhet rundt psykisk 
helse trenger større oppmerksomhet og vi ønsker derfor å styrke rammene i forhold til 
kommunedirektørens budsjett.  Vi ønsker et mer formelt samarbeid mellom barnevern, 
politi, skole og NAV slik at innsatsen styrkes. 

Utenforskap handler om mennesker som står på utsiden av fellesskapet.  Det kan være 
skole- arbeidsliv eller mennesker som ikke har et sosialt nettverk eller føler tilhørighet 
til samfunnet.  Vi ønsker det skal utarbeides en handlingsplan for hvordan Øygarden 
kommune skal imøtekomme utfordringer blant barn og unge.  Utarbeiding av 
handlingsplanen må være et samarbeidsprosjekt mellom barnevern, skole, politi og 
NAV.  Det må også prioriteres flere miljøterapeuter inn i Øygardsskolen. 

1. Det skal igangsettes et prøveprosjekt med helsestasjon for eldre.  En helsestasjon for 
eldre må ha en «drop-in» mulighet der eldre kan henvende seg for å få råd og 
veiledning knyttet til mindre utfordringer, men som gjør at den eldre kan klare seg selv 
litt lenger. 

2. Øygarden kommune skal være en klimavennlig kommune og der det skal utarbeides en 
klima og miljøplan for hele den nye kommunen.  

I tillegg må Øygarden kommune ta mål av seg til: 

·  å bli en plastfri kommune innen 2022 

· Søke medlemskap i KIMO (Kommunenes internasjonale miljøorganisasjon) 

· Legge til rette for bruk av solenergi ved nye utbyggingsprosjekt 

· Å kun ha kjøretøy i kommunal eie/leie som er utslippsfrie kjøretøy 

1. Kontroll av ulovlige tiltak skal prioriteres i Øygarden kommune.   

I tillegg ønsker vi at: 

a. Øygarden kommune, som har innkjøpsmakt, skal bruke denne ved å stille krav om 
seriøsitet og grønne innkjøp og at Øygarden kommune skal prioritere aktører som tar 
samfunnsansvar.  I anbudsprosessen skal kommunen stille krav til aktører/bedrifter 
som har landsdekkende avtaler med fagforeninger som har innstillingsrett og som har 
ordnede lønns- og arbeidsforhold for ansatte.  Øygarden kommune skal prioritere 
aktører som er lærlingebedrift og som har lærlinger i arbeid. 

b. I Øygarden kommune skal regelen være 100% stillinger og der det å arbeide deltid skal 
være frivillig.   Det skal opprettes en «vikarpool» som skal sikre hele stillinger, 
kvalifiserte medarbeidere,  men også bidra til en mer smidig bruk av vikarer og et 
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lavere sykefravær.   

c. Det skal arbeides videre med å muliggjøre en båtforbindelse fra Øygarden kommune til 
Bergen for å avlaste trafikken på rv555 i rushperioden. 

Investeringsbudsjettet: 

Alle investeringsprosjektet som ikke er påbegynt tas ut av kommunedirektørens forslag til 
investeringsbudsjett 2020 – 2023. 

Arbeiderpartiet, Senterpartiet, SV og Rødt vil allikevel prioritere å legge inn igjen: 

· Barnehage Spildepollen (forprosjekt og bygging) 

· Omsorgsboliger for funksjonshemmede  (nord/sør) 

I tillegg vil disse partiene prioritere: 

· Områdemodell/fondsmodell for Straume sentrum 

· Rehabilitering av gamle Straumssundet bro 

· Vestsidevegen (det ble avsatt 30 mill til denne strekningen i budsjettet for 2019) 

  
ENDRINGSFORSLAG I FORHOLD TIL KOMMUNEDIREKTØRENS FORSLAG 

  

       
  2020 2021 2022 2023 Totalt 
       

1 Havbruksfondet   10 000 
000  

    1 000 
000  

  10 000 
000  

      1 000 
000  

    22 000 
000  

2 Reduksjon av lønn til politikere 
bevilget i KS møte 21.11.2019 

    1 000 
000  

    1 000 
000  

    1 000 
000  

      1 000 
000  

      4 000 
000  

3 Refusjon inntektsutjamning     9 600 
000  

    9 600 
000  

    9 600 
000  

      9 600 
000  

    38 400 
000  

4 Økt utbytte frå BKK og BIR     1 000 
000  

    1 000 
000  

    1 000 
000  

      1 000 
000  

      4 000 
000  

5 Økt skatteanslag      3 000 
000  

    3 000 
000  

    3 000 
000  

      3 000 
000  

    12 000 
000  

6 Eiendomsskatt på næring                   -    20 000 
000  

  20 000 
000  

    20 000 
000  

    60 000 
000  

7 Reduserte renter og avdrag i 
forbindelse med redusert invest. 

    2 500 
000  

    2 000 
000  

    1 500 
000  

      1 000 
000  

      7 000 
000  

8 Egenkapital FKP   30 000 
000  

                  -                    -                      
-  

    30 000 
000  

9 Evaluere og harmonisere 
tilskuddsordninger i Øygarden 
kommune 

       400 
000  

       800 
000  

    1 000 
000  

      1 200 
000  

      3 400 
000  

       
 Sum inntektsøkning i 2020   57 500 

000  
  38 400 

000  
  47 100 

000  
    37 800 

000  
  180 800 

000  
       
 Utgifter      
       

10 Grunderparken Vest                   -      1 500     1 500       1 500       4 500 
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000  000  000  000  
11 Frigjøring av eiendomsskatt frå drift 

/nedbet. av gjeld/nye investeringer 
  15 145 

000  
  16 700 

000  
  25 900 

000  
    16 600 

000  
    74 345 

000  
12 Egenkapital FKP overført til 

egenkapital 
  30 000 

000  
                  -                    -                      

-  
    30 000 

000  
13 Skoleturer/undervisningsopplegg - 

Polen - 10. klasse 
    4 000 

000  
    4 000 

000  
    4 000 

000  
      4 000 

000  
    16 000 

000  
14 Tilbakeføring av lærlingetilskudd     1 000 

000  
    1 850 

000  
    1 850 

000  
      1 850 

000  
      6 550 

000  
15 Opprettholdekommunal 

landbruksstøtte 
       350 

000  
       350 

000  
       350 

000  
         350 

000  
      1 400 

000  
16 Innføring av skolefrokost til på våre 4 

ungdomsskoler 
                  -      5 000 

000  
    5 000 

000  
      5 000 

000  
    15 000 

000  
17 Styrking av barnevernstjenesten og 

tjenester innen BUFT 
    5 000 

000  
    5 000 

000  
    5 000 

000  
      5 000 

000  
    20 000 

000  
18 Etablering av helsestasjon for eldre        500 

000  
       750 

000  
       750 

000  
         750 

000  
      2 750 

000  
19 Utarbeiding av klimaplan, tiltak for 

plastfri kommune osv. 
    1 000 

000  
    2 000 

000  
    1 500 

000  
      1 500 

000  
      6 000 

000  
20 Styrking av arbeidet mot ulovlige 

tiltak - plan og byggesak 
       505 

000  
    1 250 

000  
    1 250 

000  
      1 250 

000  
      4 255 

000  
       
    57 500 

000  
  38 400 

000  
  47 100 

000  
    37 800 

000  
  180 800 

000  
       

 
 
INVESTERING 
Nr Prosjekt Brutto 

prosjekt-
utgift 

Tidl. 
Løyvd 

2020 2021 2022 2023 Sum 
2020-
2023 

1 KLP Egenkapitalinnskudd Årlig Årlig  36 000   9 500   10 000   10 500  66 000  
2 Investering IKT Årlig Årlig  16 000   12 000   12 000   12 000  52 000  
3 Nødnett      1 200         1 200  
4 Tomtekjøp Årlig Årlig  2 000   2 000   2 000   2 000   8 000  
5 Ombygging/rehabilitering bygg Årlig Årlig  15 000   15 000   15 000   15 000  60 000  
6 Kommunale kaier - påkostning 

(vedlikehold?) 
Årlig Årlig  600   600   600   600   2 400  

7 Rehabilitering eldre barnehager 
inkl. 8 

 26 700  17 700   3 000   3 000   3 000     9 000  

9 Trafikksikring 
støypekanter/overvann (pkt 9-10) 

Årlig Årlig  10 000   10 000   10 000   10 000  40 000  

13 Nye omsorgsboliger for 
funksjonsh. Nord/sør 

7200 3200  17 125  -  -  -  17 125  

14 Barnehage Spildepollen, 
forprosjekt og bygging 

 33 800     23 700   10 100      33 800  

25 Hjeltefjorden symjehall  120 000  105 000   15 000        15 000  
26 Uteområde Hjeltefjorden Arena  15 800  10 800   5 000         5 000  
27 Hjeltefjorden symjehall  31 250  28 250   3 000         3 000  
30 Områdemodell for Straume 

Sentrum 
 100 000     25 000   25 000   25 000   25 000  100 000  
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31 Straumssundet bru (gamle)  30 000     15 000   15 000      30 000  
32 Vestsidevegen   50 000  30 000   3 000   7 000   10 000    50 000  

                  
  Sum investering totalt      190 

625  
 109 
200  

 87 600   75 100  462 525  

          -  
          -  
  Finansiering               
  Mva.komp    -45 

787  
 -17 
060  

 -11 
040  

-7 940   -81 827  

  Tilskudd   -4 356      -4 356  
  Husbankmidler LMS    -35 

000  
    -35 000  

  Inntekter realisering av Fjell kommunale 
pensjonskasse 

  -30 
000  

    -30 000  

  Investeringsfond   -6 000  -9 500   -10 
000  

 -10 
500  

 -36 000  

  Låneopptak      -69 
482  

 -82 
640  

 -66 
560  

 -56 
660  

-275 
342  

  Sum finansiering      -190 
625  

 -109 
200  

 -87 
600  

 -75 
100  

-462 
525  

 
 
 
Oversendingsforslag    Silvia Haugland H  
Forslaget til MDG vert oversendt til utvalet for samfunnsutvikling og vert tatt med i utarbeidelsen av 
miljø og klimaplanen. 
 
Budsjett 2020 - Økonomiplan 2020-2023    Marianne Sandahl Bjorøy Ap  
Jfr Arbeiderpartiet, Senterpartiet, SV og Rødt sitt forslag til investeringsbudsjett så ønsker vi at pkt 
30, 31 og 32 oversendes til utval for samfunnsutvikling for videre behandling/oppfølging. 
 
Ordførar gjorde greie for korleis han vil leggje opp budsjettdebatten, med 7 minutter til 
hovudinnlegget for partigruppene, deretter 3 minutt for andre generelle innlegg. 
 
Etter ein lang og god debatt vart det votert slik over forslaga fremja i møtet: 
 
Endringsforslaget til kommunedirektøren sitt budsjett frå MDG fekk 2røyster og falt. 
Endringsforslag til kommunedirektøren sitt budsjett frå FNB fekk 4 røyster og falt. 
Endringsforslag til kommunedirektøren sitt budsjett frå AP, SP, SV og R fekk 15 røyster og falt. 
 
Tillegg- og endringsforslag til kommunedirektøren sitt budsjett frå SL, V, FRP, KRF og H fekk 24 vart 
røysta over punktvis: 
Punkt 1 med endringane fremja i møtet fekk 24 røyster og vart vedteke. 
Punkt 2 med endringane fremja i møtet fekk 24 røyster og vart vedteke 
Punkt 3 og 4 i kommunedirektøren si innstilling vart vedteke med 24 røyster 
Punkt 5 - lånesummen vert jusert til kr 135,7 mill vart vedteke med 24 røyster 
Punkt 6 - 12 i kommunedirektøren si innstilling vart vedteke med 24 røyster 
Punkt 13 med framlegg til 30 prioriterte kulepunkt vart vedteke med 24 røyster. 
 
Framlegg frå AP, SP, SV og R til investeringsbudsjett, punkt 30, 31 og 32 vart samrøystes vedteke å 
oversendast til utval for samfunnsutvikling for vidare behandling/oppfølging. 
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Verbalforslag frå MDG om klimakrise fekk 3 røyster og falt (MDG og R)  
 
Forslag frå Sylvia Haugland (H) vart samrøystes vedteke oversendt til utval for samfunnsutvikling og 
teke med i utarbeiding av miljø- og klimaplan. 
 
Desse hadde ordet i hovudinnlegga der H starta med Silvia Haugland, deretter i denne rekkjefølgja: 
AP v/Marianne Sandahl Bjorøy,  SL v/Jan Utkilen, KRF v/Torill Selsvold Nyborg, SP v/Hogne Hole, FNB 
v/Einar Hadler Jacobsen, SV v/Mette Jacobsen, MDG v/Maria Thomassen, R v/Nils Bjarte Sæle, V 
v/Børge Haugetun. 
 
Til den generelle debatten hadde desse representantane ordet i tillegg til dei som hadde hatt ordet 
under hovudinnlegga: Andreas Kallekleiv (H), Symphorien Pombe (SV), Egil Haaland (AP), Helge Nilsen 
(KRF), Espen Cornell (AP), Atle Dåvøy (KRF), Anita Garlid Johannessen (FRP), Vidar Klepsvik (KRF), 
Ruben Hårvik (AP), Ernst Einarsen (H), Svein Bergh (SL), Leif Bjarne Fjellro (FNB),  Mons Tore Nakken 
(AP)  og Nina Glesnes (SL) og Anne Sissel Fjæreide (H). 
 
 
Vedtak i Kommunestyret 19.12.2019 - saksnr.  054/19 

1 Øygarden kommunestyre vedtek rådmannen sitt framlegg til driftsbudsjett 2020 og 
økonomiplan 2020-2023 med endringar i følgje punkt E og F: 
 

E: Endringar i resultatbudsjett 2020-2023  
  
  Tal i tusen 
Auke i skatteøyre til 3% jfr statleg norm 3 000 
Refusjon inntekstsutjamning 9 600 
Havbruksfondet, auke 10 000 
Utbytte BKK og BIR 500 
Sjukepengerefusjon 2 000 
Eigenkapital FKP 30 000 
Innsparing v/harmonisering/omstilling 20 000 
Reduksjon i vikarutgifter 10 000 
SUM I INNTEKTSAUKE 85 100 
    
Vest norsk Brusselkontor 150 
Skuleturar undervisningsopplegg Polen 3 000 
Forprosjekt utbygging demensomsorg 2 000 
Pitstop 600 
Treff + 25 
Lærling, tilbakeført 1 000 
SUM KOSTNADER 6 775 
    
Tilføres dispfond 78 325 
 
F: Medlemskap og tilskot til organisasjonar 
 
Det vertlagt frem eiga sak i februar som skal visa ei detaljert oversikt over alle 
tilskott  som vert vidareført i den nye kommunen.  
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Tabellen under dette punktet går ut med unntak av punkta under. Resterande sum 
i rådmannens tabell vert tilbakeført til den generelle posten for tilskot til lag og 
organisasjonar for seinare omfordeling etter søknad. Dette for ikkje å skapa forfordeling 
til einskilde organisasjonar. 
Fylgjande blir dekt av denne budsjett posten:  
Museum Vest  Nordsjøfartsmuseet, Kystmuseet, Fjell Festning à 4.602.000 
Øygarden KFUK-KFUM, Homestart à 1.200.000 
 

2 Øygarden kommunestyre vedtek rådmannen sitt framlegg til investeringsbudsjett 
2020 og økonomiplan 2020-2023 med slike endringar: 

a. Hjeltefjorden Sjøfront – Molo  10 mill vert stroke 

b. Investeringar over 20 mill. skal attende til politisk behandling for endeleg vedtak 
om oppstart. 

3 Skatt til kommunen vert skrive ut med maksimalsatsane. I medhald av § 12 annet 
ledd i «forskrift om gjennomføring av fordeling av skatt mv. mellom 
skattekreditorane» vert det avsett ein margin på 9 %. 
 

4 Øygarden kommunestyre vedtek følgjande økonomiske mål for økonomiplan 2020-
2023 slik det er sett fram i formannskapet: 

· Netto driftsresultat 1,75 % av brutto driftsinntekter 
· Disposisjonsfond 5 % av brutto driftsinntekter 
· Lånegjelda skal ikkje overstiga 100  % av brutto driftsinntekter 

 
Måla skal vera oppnådd innan 31.12.2023. 

5 Rådmannen får fullmakt til å ta opp lån i samsvar med godkjent låneramme i 
investeringsbudsjett 2020 på kr 135,7. 
7 mill. 
 
Rådmannen får fullmakt til å godkjenne rente- og betalingsvilkår for låneopptaket og 
til å underteikna lånedokumenta. Avdragstida blir tilpassa føresetnadane i 
Kommunelova  
§ 14-18. 
 
Øygarden kommunestyre godkjenner rullering/ refinansiering av følgjande lån: 

 
 

6 Rådmannen får fullmakt til å ta opp kr 85 mill i lån til vidare utlån (Startlån). 
 

7 Rådmannen vert gitt fullmakt til trekkrettigheit på kr 200 mill. 
 

8 Med heimel i eigedomsskattelova (esktl) § 2 skriv kommunestyret ut eigedomsskatt 
for året 2020. For eigedomsskatteåret 2020 skal det skrivast ut eigedomsskatt berre 
på kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet og anlegg omfatta av særskattereglane for 
petroleum jf. esktl § 3 første ledd bokstav c. 
 
Kommunen vil i 2020 skriva ut eigedomsskatt på eit «særskilt fastsett grunnlag» i 
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samhøve med overgangsregelen til esktl §§ 3 og 4 første ledd. Det særskilde 
grunnlaget skal i 2020 vera lik 5/7 av differansen mellom eigedomsskattegrunnlaget i 
2018 og 2019 som er forårsaka av at produksjonsutstyr- og installasjonar ikkje skal 
reknast med i grunnlaget for verk og bruk som frå og med 2019 er rekna som 
næringseigedom. 
 
Kommunen vil i 2020 skriva ut eigedomsskatt på bygningar og grunnareal for verk og 
bruk som frå og med 2019 blei rekna som næringseigedom, så langt desse var 
omfatta av eigedomsskattegrunnlaget for verk og bruk i 2018, jf. overgangsregelen til 
esktl §§ 3 og 4 andre ledd. 
 
Den alminnelege eigedomsskattesatsen for skatteåret 2020 er 7 promille for 
skatteobjekt i gamle Øygarden kommune, 5 promille for skatteobjekt i gamle Fjell 
kommune og 4 promille i gamle Sund kommune. 
 
Takstvedtekter for eigedomsskatt i Øygarden kommune vedteke i kommunestyret 
19.12.2019 skal gjelda for eigedomsskatteåret 2020, jfr. esktl § 10. 
 
Eigedomsskatten vert skriven ut i 4 terminar jfr esktl § 25 første ledd. 
 

9 Gebyr og brukarbetaling, vedteke i eigen sak, vert gjort gjeldande for budsjett 2020. 
 

10 Pensjonsavviket vert amortisert over 7 år frå og med 2020. 
 

11 Tilskot til Øygarden brann og redning  KF er på kr 31 420 000 for 2020. 
 

12 Tilskot til Øygarden kyrkjelege fellesråd er på kr 28 697 000 for 2020. 
 

13 Følgjande oppgåver skal prioriterast i planperioden: 
1. Kommunen skal utviklast i tråd med intensjonsavtalen for nye Øygarden 

kommune.  Det skal utarbeidast kommunal planstrategi som må vedtakast innan 
september 2020.  

2. Arbeidet med samfunnsdelen til kommuneplanen skal starte opp snarast. 
3. Det skal utarbeidast ein lokal veg- og samferdselsplan.   
4. Det skal lagast ein klima- og miljøplan for kommunen.  
5. Det skal lagast ein eigen handlingsplan som sikrar at Øygarden blir en «JA-

kommune» 
6. Det skal utarbeidast ein eigen veteranplan. 
7. Det skal lagast ein plan for oppfølging av ulovlege byggetiltak. 
8. Målet er at i løpet av 4-årsperioden skal driftsbudsjettet vere uavhengig av 

eigedomsskatt. 
9. Tenestene skal effektiviserast slik at kommunen reduserer avhengigheit av 

eigedomsskatt i drifta.  
10. Det skal ikkje innførast eigedomsskatt på hytter, bustad eller næring.  
11. Det vert fremja sak om kva tenester/oppgåver som ikkje er lovpålagte 

kommunale oppgåver og som kan verta aktuelle å ta ut av budsjettet for 2021.  
12. Det skal innførast ein ny modell og finansiering av næringsutvikling. 
13. Redusere utgiftene ved bruk av eksterne konsulentar. Det skal fremjast eiga sak 

om omfanget.   
14. Kommunen skal hente ut ein effektiviseringsgevinst på minst 20 millionar innan 

utgangen av budsjettåret, jfr rapport Telemarksforskning. 
15. Starte arbeidet med ein ny skule på vestsida til erstatning for Skålevik skule. 
16. Styrkje innsatsen mot mobbing og trakassering gjennom felles 
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antimobbeprogram i barnehagar og skular. Vurdere å opprette eit mobbeombod 
i løpet av perioden.  

17. Det skal leggjast til rette for meir yrkesretta opplæring i 9. og 10. klasse. 
18. Det skal vere kontinuerleg  barnehageopptak i kommunen.  
19. Det skal fremjast sak om gjennomgang av skule- og barnehagesektorane for å 

harmonisera og redusera driftskostnadane. Det skal setjast måltal for dei 
einskilde einingane frå hausten 2020 basert på KOSTRA-samanlikningar. 
Driftskostnadane bør etter harmonisering spegle samanliknbare einingar på 
landsbasis. 

20. Starte arbeidet med eit nytt regionalt rådhus/kulturhus eventuelt som eit 
samarbeidsprosjekt mellom offentleg og privat sektor. Det skal utgreiast 
mogeleg samordning med ny vidaregåande skule. Dette må sjåast i samband 
med økonomiplan og langtidbudsjett. 

21. Starte arbeidet med å utgreie eit nytt heildøgn omsorgstilbod uavhengig av 
diagnose.    

22. Det skal straks setjast i gong arbeid med formål å auke talet på heildøgnplassar 
både for somatiske og demente brukarar, her under skjerma einingar. Det skal 
fremjast sak i første tertial. Saka skal også gjere greie for bruk av paviljongen ved 
Fjell sjukeheim til dette formålet. 

23. Invitere næringslivet og utdanningsinstitusjonar til å etablere eit senter for 
utvikling av velferdsteknologi  

24. Vurdere å fremje sak om å oppretta eit kommunalt føretak for alle helsebygga i 
kommunalt eige eller i sameige med Helse Vest. 

25. Sluttføring av sentrumsplan Skogsskifte.  
26. Det skal utarbeidast sak om tiltak for å utjamna sosiale forskjellar hos barn og 

unge for å redusere barnefattigdom 
27. Arbeide for at det kan skapast fleire lærlingplassar i kommunen og næringslivet. 

Ved nye offentlege kontraktar skal bedrifter som har lærlingar føretrekkjast.  
28. Sikra gjennomføring av nytt Sotrasamband, og vegsambanda Sotra nord og Sotra 

sør. 
29. Det skal i første halvår 2020 gjennomførast ei tidsregistrering på bygge- og 

reguleringssaker.  
30. Trafikksikringtiltak på Idrettsvegen Søre Straume vert å koma attende til i 

revidert budsjett i juni 2020. 
 
 

 
 

 
 

 
 
 
055/19: Interpellasjonar og spørsmål

 
 
Innstilling til vedtak 
Spørsmål og interpellasjonar med svar vert tekne til orientering slik dei ligg føre. 
 
Behandling i Kommunestyret 19.12.2019:

 
Interpellasjon - dugnad og dagleg frivillig arbeid    Sverre Sangolt Ap  
Me kjenner alle til kor viktig frivillig arbeid er for samfunnet vårt. Frå nord til sør i den nye 
kommunen vår vert det dagleg utført mange timar med dugnadsarbeid, på svært mange områder. Eg 
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treng ikkje gå i detalj, for me veit alle kor viktig dette er for heile samfunnet vårt.  
I budsjettet som vart lagt fram i dag, var det ikkje lett å lesa seg til om det er sett av midlar, som kan 
koma til nytte for alle lag og organisasjonar i kommunen. Berre nokre lag er komne med i budsjettet.  
Spørsmålet er om ordføraren vil arbeida fram støtteordningar som kan setja Øygarden på 
Norgeskartet i frivillig innsats. Eg har god tru på at alle i kommunestyret vil støtta opp om ei slik 
satsing.  
 
Generelle spørsmål knyttet til budsjettplan    Per Reidar H. Wergeland Asheim FNB  
Innspill fra organisasjonene og de konsekvenser en nedbemanning som på går nå vil føre til, er dette 
gjort noen refleksjoner på? 
 
 
Vakante stillinger fører til økt arbeidspress, har en tenkt noe over hvilken konsekvens dette vil få for 
de ansatte i forhold til å bli overarbeidet og utløse sykdom? 
 
 
Halvering av psykologi-tjenesten i kommunen, har en tenkt over de kortsiktige og ikke minst 
langsiktige konsekvenser dette vil føre til for de som har helsemessige utfordringer og ikke får hjelp? 
 
 
Reduksjon av lærlinger, er det gjennomtenkt og forstår en de langsiktige konsekvensene av en slik 
politikk? 
 
 
Reduksjon av vikarbruk skaper store problemer for de ansatte, er dette reflektert og gjennomtenkt 
over langtids-konsekvenser av, at dyktig personell finner seg annet å gjøre eller en får unormalt høyt 
sykefravær? 
 
 
Reduksjon av stillinger i skolen, forstår en konsekvensene av dette i forhold til læring og 
mestringstilbud, at lærere ikke får den hjelp de trenger og elever ikke får den oppfølging de har 
behov for? 
 
 
Forstår en de langsiktige konsekvenser av hva som skjer med barn og unge som ikke blir tatt på alvor 
og får hjelp i tide for å unngå uønsket adferd? 
 
 
Skoletur til Polen, skal de ungdommene som reiser reise alene? Det er bare budsjettert med selve 
reisen, men kostnader for voksne som skal være med, hvem skal betale dette? 
 
 
Generellt spørsmål vedr. gebyr regulativ    Per Reidar H. Wergeland Asheim FNB  
Byggesaksgebyrer er blitt svært kostbart og oppleves over-byrokratisert. Gebyrsatsene totalt sett er 
så omfattende at det i praksis er innført byggestopp for private. Det er kun store byggeselskap som 
har råd til dette. Private som eier en eiendom kan forvente seg flere hundre tusen kroner i utgifter til 
det offentlige pga krav som stilles til dokumentunderlag og selve gebyr prosessen fra første søknad til 
første spadetak. Ønsker en ikke privat utbygging av enkeltboliger lenger i kommunen, er dette er den 
nye politikken i nye Øygarden kommune? 
 
Fysioterapi egenandel og frikort egendelstak 2    Per Reidar H. Wergeland Asheim FNB  
Fysioterapi i kommunen. 
Når en går til fysioterapeut, får en dekket deler av utgiftene dine til behandlingen. 
Som hovedregel må en betale en egenandel som teller med i opptjeningen til frikort for 
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egenandelstak 2. 
For at en skal få dekket utgifter, må fysioterapeuten ha avtale om driftstilskudd med kommunen. 
 
Realiteten er en helt annen: 
Brukere som har behov for fysioterapi hvor dette er dekket av Frikort 2, opplever at en selv med 
frikort ikke får Fysioterapi i kommunen og får beskjed om at det ikke er nok kvoter i kommunen og at 
ventelisten er lang, f.eks 8 måneder. Det er kun pasienter som har gjennomgått en operasjon som 
kommer raskt til. 
Men dersom en betaler dette selv, så kan en komme til behandling umiddelbart. 
Spørsmål en da stiller seg, er hva er hensikt med opptjening til frikort egenandelstak 2, når det ikke 
finnes tilbud i kommunen å få dekket dette, hos fysioterapeuter som har avtale med kommunen. 
 
 
Fysioterapi egenandel og frikort egendelstak 2    Per Reidar H. Wergeland Asheim FNB  
Denne saken trekkes da den allerede er behandlet i sak 053/19 
 
Generellt spørsmål vedr. gebyr regulativ    Per Reidar H. Wergeland Asheim FNB  
Denne saken trekkes , da den allerede er behandlet i sak 053/19 
 
Ordføraren orienterte først om at det i budsjettmøta og det siste møte før ferien ikkje skal vere 
Interpellasjonar og spørsmål på saksliste, men han vil gjere unntak i dette møtet og svare på 
spørsmål som er sendt inn i portalen før møtet. 
På spørsmål frå Sverre Sangolt svara ordføraren at det skal leggjast fram sak over dei nye 
tilskotsordningane til våren og som vil gje svar på spørsmåla. 
 
Spørsmål frå Maria Thomasen MDG: viser til Sotralista sin valkampsak om folkeavstemming på 
namneval til den nye Øygarden og spør om når denne saka kjem opp til behandling. Ordføraren svara 
at dette er opp til Sotralista sjølv å bestemme. 
Spørsmåla frå Per Reidar Asheim om ulike budsjettforhold vert svara på under sak 54/19 - Budsjett 
2020. 
  
 
Vedtak i Kommunestyret 19.12.2019 - saksnr.  055/19 
Spørsmål og interpellasjonar med svar vert tekne til orientering slik dei ligg føre. 
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